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Újévi interjú Mészáros István vszb- titkárral

Teljesítettük
kötelezettségeinket
Gazdasági céljaink és 
politikai, társadalmi 
feladataink megvaló
sításában egyaránt 
nehéz és mozgalmas 
év volt számunkra 
1985. Demokratikus 
jogaink gyakorlása 
társadalmi méreteket 
öltött, hisz a politikai 
vezető testületektől a 
szakszervezeti vezető 
testületekig megfia
talított, vagy újravá
lasztott tisztségvise
lőkkel nézünk az 
1986-os év, valamint 
a VII. ötéves terv 
megnövekedett fela
datai elé. Az 1985. évi 
feladataink megvaló
sításáról, a szakszer
vezeti választásokról, 
a testületi munkáról, 
a demokrácia gyakor
lásáról beszélgettünk 
Mészáros Istvánnal, a 
vállalat szakszerveze
ti bizottságának tit
kárával.

— Elsősorban az 1985. évi 
feladataink teljesítéséről, 
gazdasági és gazdálkodási 
eredményeinkről néhány 
szót.— Az 1985. évi gazdálkodási eredményeinket igen nagy erőfeszítés árán tudta a vállalati kollektívánk teljesíteni. Az alapvető célkitűzéseink megvalósítása természetes záloga az 1986. évi szociálpolitikai törekvéseink megvalósulásának. A jelen időszakban talán kevésszer köszöntük meg a végzett munkát a kollektívának. Mindenképpen köszönjük és ezen túlmenően külön köszönjük a vájvégen dolgozó szocialista brigádoknak, mert ott volt a legnagyobb gondunk, ott kellett a legnagyobb erőfeszítéseket tenni. Számunkra nagy dolog, hogy december 15-én az utolsó exportszállítmánnyal teljesítettük az 1985. évi és egyben a VI. ötéves tervben rögzített nemzetközi kötelezettségeinket. Ha egészen belül vizsgáljuk az eredményeinket, annak azért vannak ellentmondásai, ugyanis nem tudtuk teljesíteni a

tervfeladatainkban rögzített feltáró vágattervünket, az érctermelés naturális tervét, amelynek tulajdonképpeni oka a krónikus vájvégi létszámhiány. Jövőnk szempontjából kritikus a vágathajtás elmaradása, hisz ez évben szerettük volna a feltártságot növelni, hogy nagyobb legyen az előkészítettségünk. Nagyon nehéz és -komoly munkát végeztünk a költséggazdálkodás területén, a kollektíva előtt is-

mert, hogy 3 százalékos önköltség-megtakarítás szerepelt a tervben. A növekvő termelési költségek mellett ilyen megtakarítást biztosítani csak rendkívüli erőfeszítés árán lehet. Véleményem szerint ez az út a következő években már kevésbé járható.— Visszatérve a váj végi létszámhelyzetre: valamennyi bányaüzemnek nagy terhet jelentett, de ezen belül a legnagyobbat a IV. sz. bányaüzemnek, hisz a munkaerőhiány mellett jelen volt a munkaerőváltás és a létszámhiány problémáját fokozta, a tapasztalatlan, fiatal munkaerőből adódó probléma is. Ugyanis a teljesítmény-igények a fiatal munkaerőtől még nagyobb erőfeszítést kívánnak, s ezért örvendetes az, hogy a váj- végi teljesítmények tovább növekedtek, öröm számunkra, hogy a teljesítmény-növekedés mellet azért volt ereje a kollektívának, hogy a társadalmi kötelezettségekből is vállaljon. Ezek

közül a legértékelhetőbbnek azt tartom, hogy kommunista műszakból képeztünk olyan alapot, amelyet a fiatalok lakáshoz juttatásához és a nyugdíjasok helyzetének javításához tudunk felhasználni.
— Az elmúlt öt év szám

vetése és az elkövetkezendő 
öt év feladatmeghatározása 
hangzott el, szinte minden 
bizalmi, főbizalmi és alap
szervi beszámoló és válasz
tó értekezleten. Mit jelent

jön, de úgy látszik, ez is kevés volt.— Érezhetően pozitív elmozdulás történt az üdülőink, hétvégi pihenőink fejlesztése területén, amelyet a VII. ötéves tervben lendületesebben folytatni kívánunk. A bíztató fejlődések mellett az elmúlt öt év során jelen voltak olyan feszültségek is, amelyek feloldásában keveset tettünk, illetve keveset tehettünk. Például a kapott bérprefe-

ez a feladatmeghatározás a 
vállalat szakszervezeti tes
tületéi és tisztségviselői szá
mára?— Az elmúlt öt év a szak- szervezeti munkában is rendkívül sok kérdést vetett fel. Ez az interjú nem alkalmas arra, hogy valamennyi fontos kérdésről beszéljünk, hiszen ahol erre megfelelő idő és alkalom volt, ott sem tudtunk mindenre választ adni. Véleményem szerint, a vállalati választóértekezlet vállalati életünk valamennyi fontos kérdéséről kialakította azt az értékítéletet, amely minden vonalon munkánk meghatározója. Beleértve természetesen a szakszervezeti testületek és a gazdasági vezetés munkáját is. Az elmúlt öt évből kiemelendő mindenképpen, hogy a bányavállalatok közül mi megépítettük a tervnek megfelelő bányászlakást. Központi támogatás mellett minden vállalati forrást felhasználtunk, hogy minél több épül-

— Tervez-e a szakszer
vezet munkamódszerében 
változást?— Sok szó esett a szak- szervezeti mozgalom belső életéről, munkamódszeréről. Ez azt jelenti, hogy indokolt és szükségszerű a továbbfejlődésünk, elsősorban abban, hogy nyíltabb, szélesebb körű vélemények és igények alapján hozzuk meg döntéseinket. Határozottabb állásfoglalásokkal segítsük a gazdaságszervező munkát és biztosítsuk az érdekképviseletet. A választásokat követően a testületek ösz- szetétele, létszáma, a megbízatást kapott elvtársaknak a felkészültsége biztosíték arra, hogy tartalmasabb munkát végezzenek. Úgy vélem, hogy a helyes állásfoglalások kialakítása utón azok következetes végrehajtására és végrehajtatására kell a fő hangsúlyt fektetni.

— Az eddigi tapasztala
tok alapján a szakszervezet 
és a gazdasági vezetés kap
csolatában a demokrácia 
szélesítése érdekében me
lyek azok a területek, ame
lyeket erősíteni szükséges?— Az elmúlt öt év gyakorlatából már ismert, hogy a döntések előkészítésében, a döntések meghozatalában érvényesülnek a szakszervezeti testületek véleményei. Nem egy esetben több variációs előterjesztés közül alakítottuk ki a véleményünket. Ezt a gyakorlatot helyesnek tartjuk. A továbbfejlődés érdekében azt tartom fontosnak, hogy a konkrét gazdasági, műszaki tervek kimunkálásába, előkészítésébe kapcsolódjanak be

rencia ellenére amit a váj- végre koncentráltunk, nem értük el a várt hatást. A meglevő vájvégi állományt ugyan megtartottuk, de ez a szabad munkaerőre vonzó hatást nem jelentett. Ugyanakkor tovább nőtt a külszíniek körében a bérfeszültség és ezt a meglévő körülmények között mérsékelni nem tudtuk, a bizalmi testület állásfoglalásaiban sem véletlenül ezek kapták a fő hangsúlyt. Közös megállapításunk, hogy nem érvényesül az uránbányászat ki- emeltsége az iparágon belül. Ezt csak központi segítséggel tudjuk megoldani. Évek óta visszatérő gondunk, az uránbányászok rehabilitációs gondjai. Ezt sem sikerült az elmúlt időszakban rendezni. A BDSZ kongresszuson történt bejelentés alapján a kormányzati szervek elé került a terv, amely ezügyben dön
tésre vár! Kedvező döntés várhatóan feloldaná a korábbi feszültségeinket és az ellentmondásokat.

Csöndör László felvételeaz eddigieknél jobban a szakszervezeti szervek.
— Szociálpolitikánk meg

oldásra váró kritikus kér
déseinek rendezését hogyan 
képzeli a szakszervezeti bi
zottság?— Elsősorban a munkavégzés feltételeihez kapcsolódó kérdésekben kell fejlődnünk. Ilyenek például a védő- és munkaruha mosatás, tisztítás problémáinak végleges megoldása, az új mosoda és az ahhoz kapcsolódó létesítmények megteremtése, a másik, a munkásszállítás megoldása. Célunk, hogy bányászaink az eddigieknél kényelmesebben közlekedhessenek, hogy az átszállóhelyeken fedett megállók legyenek. Nagyon fontos, hogy az V. sz. bányaüzem területén minél előbb üzemszerűen működjön minden szociális, kommunális és egészségügyi létesítmény. Fontos, hogy az egészségügyi ellátás területén bevezetésre kerüljön a fogászati szűrés, hogy kielégítő legyen a fogászati

rendelés, és biztosított legyen rövid idő alatt a fogpótlás. Az egészségügyi szolgálat feltételrendszerét bővítenünk kell úgy, hogy új épületszárny építésével biztosítani tudjuk az egészség- ügyi és gondozómunka színvonalának emelését. Ezzel csökkenteni tudjuk az orvosi rendelők túlzsúfoltságát is.
— Vittünk-e valamit a 

BDSZ kongresszusra és mit 
hoztunk haza?— Összegyűjtöttük, rendszereztük mindazokat a kérdéseket, amelyeket a vállalati választóértekezlet számunkra feladatul szabott. Munkánkat részben könnyítette az a tény, hogy a kongresszusi dokumentumokban már szerepeltek a vállalatot érintő kérdések is, melyek a határozati javaslatban fogalmazódtak meg. Ez az uránbányászok kor- kedvezményének problémája és a vállalati gazdálkodással kapcsolatos körülmény.— A kongresszus vitájában nem tudtuk valameny- nyi problémánkat elmondani, de írásban leadtuk és a kongresszusi dokumentumokban a véleményünk szerepel. Megnyugtatónak tűnik számunkra, hogy Kovács László, a BDSZ főtitkára szóbeli kiegészítésében bejelentette, hogy meg- történt az első egyeztetés kormányzati szinten, az uránbányászok korkedvezményének kérdésében. Ennek alapján várható, hogy hamarosan pozitív döntés születik. A főtitkár szólt még arról, hogy a szén- és uránbányászat helyzetének jövendő alakítását a kormányzatnak együtt kell kezelni. Ez azonban számunkra nem túl megnyugtató, mert a nyolcvanötös évben is kimaradtunk a szénbányászokat érintő intézkedésből és a miértre konkrét választ nem kaptunk. Eredményesnek ítéljük meg, ha nem is sikeresnek, hogy folytatódik a bányászlakásépítési akció és valamivel jobb feltételekkel, mint eddig, ugyanis az állami támogatást 100 ezerről 200 ezerre emelték fel. Sajnos az az igény nem teljesülhet, amit dolgozóink vártak, hogy ez a támogatás összegében tartsa meg a lakás reálértékét, ugyanis a lakásárak sokkal magasabb arányban nőttek, mint ahogy a támogatás emelkedik.

— Végül, mit kíván Mészá
ros István a vállalat kollek
tívájának az 1986-os évre?

— A kollektíva és a magam számára is azt kívánom, hogy a megnövekedett feladataink mellett nyugod- tabb körülmények között dolgozhassanak mint ebben az évben. Legyen több időnk a mindennapi feladataink megszervezésére és végrehajtására, hogy legalább olyan eredményesek legyünk a gazdasági, társadalmi és közösségi munkában, mint az idén. Megtisztelő a kollektíva számára, hogy ez önként vállalt társadalmi kötelezettségeinket elismerve Pécs város Tanácsa a Pro Űrbe kitüntetést adományozta, ez azt jelenti, hogy nem élünk elszigetelten, hanem tevékeny részesei vagyunk és azok is akarunk maradni Pécs város gazdasági, politikai és társadalmi életének. Kívánom, hogy a jövő évben ez is sikerüljön.— Minden dolgozónknak eredményes gazdasági munkát kívánok és a családi életében, szerettei körében sok boldogságot és békét.Kukái András



MECSEKI I ÉRCBÁNYÁSZOK FEL NE SÜLJETEK!'

A MEV DOLGOZÓINAK KOZKIVANATÜ KÜLÖNKIADÁSA

A kaján újságolvasónak ez..évben sem kellett szo- maikodnia, hogy akármerre is kutat lapunkban, sehol egy hiba, sehol egy megmosolyogtató elírás, nagy- zoló modorosság, mely iróniára késztet.A kedvenc, 5 így első helyen kell, fiogy itt szerepeljen, az idegen szavak, kifejezések használata.Nemrég egy számban ezt olvashattuk: „... a testesebb bohóc vetkőző-öltöző jelenete, ami esztétika Tom
boló volt.” Az esztétika a filozófia művészetekkel foglalkozó ága, rombolni nehéz. Mennyivel szebb lett volna az ízlésromboló kifejezés.Vagy: „Mi motivált arra, hogy...” Motivál: megindokol, megokol, igazol. Ha már idegen szavat kellett használni, javaslom az inspirál, de szebb az ösztönöz, ihlet, szorgalmaz.

Ezt írtuk.
azaz ezt is mi írtuk 1985-ben
sokat nyom a latba, vagy nagy súllyal esik a latba, de hogy hogyan lehet a latba vetődni...?A július is meleg volt, főtt is a fejünk és ilyeneket írtunk: „A középmagas, 
zömök ... fiatalember.” Most középmagas, vagy zömök? Zömök ugyanis az Értelmező szótár szerint alacsonyt jelent.Még ugyanebben a számban: „... gondatlan rongá- lás”-ról olvashattunk, nyilván van gondos is.És.azt is olvastuk, hogy:....... a férfi szó nélkül el-
andalgott...” Tehát nem oldalgott, somfordáit, som- polygott, hanem mélázva, lassan elment.Május a szerelem hónapja. Ilyenkor nyílnak a szó- Máshol bagatel do- virágok: „A megszokott gé- log Nem bagatell, hogy pékét megszokott alkatré- két Í-lel kell írni, de jobb székkel viszont csukott a csekélység, apróság. szemmel javítják Igaz, nagyon odafigyelnek ... Meg Augusztusban nagyon me- szerencse, nyilván a fülük- leg volt. Meglátszott a fo- kel. .. ahol fürdésre hasz-galmazáson: „Az új vezér ... már nem ilyen robosz

tus alkat — bár van kondi az inge alatt — inkább jóképű bányamérnöknek nézné az arrajáró.” Van tehát erős, tagbaszakadt, markos, erőteljes és van bányamérnök alkat.Ekkor olvashattuk az év legelegánsabb kifejezését: „A belépő ára itt legalább 
couver ...” Ha jól értettem, arról van szó, hogy a belépőjegy árát leeheti -ihatja a kedves vendég, de a francia szó, mely eredetileg terítéket, levélborítékot jelent, így íródik: Couvert.A kollektív szerződés végrehajtásáról készült jelentésben olvashattuk, hogy: ... javítottuk a dekontami-

nálják a kompresszorokban keletkező veszteséghőt.” Ez a hőfürdő.„Feleségem pedig úgy ismert meg, hogy hetenként három alkalommal sötétben érek haza.” Ez is egy módja az ismerkedésnek.Februárban szervünk „...’ az vekkel és a felvetett hi
ányosságokkal egyetértett.” Elég baj!Január elején még hat a szilveszteri pezsgő. Ilyenkor meglepő dolgokat tapasztalunk: „Túl az élet delelő- jén a nők és a férfiak meg
lepő dolgokat tapasztalnak” valamint „... idősebb korban is nagyon jó eredménynek számít, ha megtudunk felelni az élet valamilyen

zetméter hulladék hullott Pécsre. Ma a legrosszabb körülmények között is alig lépi túl a megengedett határt — 120—150 tonna/négy- 
zetméter.” Ha belegondolunk, hogy ez mondjuk vízből 120—150 méteres oszlopot jelent, belátjuk, hogy a helyzet még mindig nem megnyugtató.Azután következnek a kedvenc szavak, melyekbe, ha jobban belegondolunk, nincsen semmi értelmük: „tervcélkitűzés”, „programterv”, . „visszaellenőrzés”, „dolgozók közművelődése”, „leredukálni”, „műszakkiteljesítés” stb.Egy-két kedves sajtóhibát is találhattunk. Augusztusi újságunk egyik cikkében valaki „... álta szavát", de a hiányzó „1” betűt a következő cikkben pótolták, ahol is „válllalatot” írtak.„A munkásellátás levélben kéri a volántól. ■ .” kis „v”-vel kormánykereket jelent, s nem tudja,megválaszolni a levelet.Végül két különösen kedves mondatot fedeztem fel, olyanokat, hogy érdemes őket újra elolvasni..„Megvettük neki a sárkefétől a cérnáig, a fogkrémtől az egészségügyi gumiig valamelyik mindent, ami egy bevonu- irányeL lónak kell.” Ez ám a gondoskodás !

ről emelkedett fel és nyerte ismét vissza emberi alak
ját.” Én tudom, hogy azért a földön is emberi alakja volt.így az év végén elmondhatjuk, hogy nem mindenből volt jó a termés 1985- ben, tíe vállalati lapunk munkatársai biztosították, hogy ez évben sem maradtam munka nélkül. Kaján

A múlt héten. De miután mindent megettek és megittak, vasárnap késő délután — hál’ istennek — váratlanul mindannyian hazautaztak.
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Csillagok parádéja!
urÁncirkusz

ÉFELLÉPNEK A VÁLLALAT LEGJOBBJAI!1. NYITÁNY:Istvánok a királyok.A MÉV koncertcirkusz zenekarát vezénylik:KOVÁCS ISTVÁN és MÉSZÁROS ISTVÁN vendégkarmesterek.2. TÓKA JENŐ EGYENSÚLYOZÓ VILÁGSZÁMA a kupola csúcsán, a feneketlen mélység felett.3. DR. TISZA ISTVÁN ÉS A II. SZ. BANYAÜZEMEGYESÍTETT LÉGTORNÁSZCSOPORTJA: szaltó mortale az V. sz. bányaüzem sötétjébe.4. DR. PATLA KAROLY A LENGŐ KÖTÉLEN: balett a tervteljesítés 0,1 mm-es drótkötelén 5. VARGA LÁSZLÓ BŰVÉSZMUTATVÁNYA: itt az érc, hol az érc?6. RÓKA PÉTER ÉS HORNYÁK LŐRINC
EROMÜVÉSZPAROS:az ÉDÜ vállaira emelik a vállalat terhét'... és bírja! Helyettük nyög:BUJTOR BÉLA, KOCSOR FERENC és VARGA LÁSZLÓ.7. OROSZLÁNSZELIDÍTÖ VILAGSZAM:a vad GYULA és MISI oroszlánok kitátott szájába dugdossák fejüket a bátor szelidítők: NÉMETH LAJOS, DR. TISZA ISTVÁN,PETHO ERNŐ és HORVÁTH KÁLMÁN.8. AGYAGGALAMBLÖVŐ VERSENY.Az Élüzem címre kitartóan lövöldöz az örökös világbajnok jelölt:TIRKALA FERENC—KOVÁCS ISTVÁN páros.

9. LABDAZSONGLÖRÖK.Hol a fürdő komámasszony?A perkolációs dolgozók fürdőjének labdáját dobálják oda—vissza—oda:CZEGLÉDI és LABODA.10. ZÁRÓKÓRUS:Ilová lettél drága ércünk? Kan-táta.Énekli a geológusok—geofizikusok kórusa. Vezényel: DR. BARABÁS ANDOR A betanításban segédkeztek:DR. SZABÓ JÁNOS és DR. VIRÁGH KÁROLY.TEKINTSE MEG ELŐADÁSUNKAT!A résztvevők között kisorsoljuk az Ércbányász c. újság szilveszteri műmellékletének fotómodelljeití
»♦♦«»»»»><

KitüntetésekA Türelem Rózsákkal éke- a kiváló közlekedési szak- sített Zászlórendjét vette át ember a kitüntetés átvétele a közelmúltban dr. Kiss Ele- után elmondta, hogy az évek mér, a Pannon Volán Vál- során hozzátevőleg kétszáz- lalat üzemigazgatója. A vál- szór javasolták dolgozóink lalatunk infósai által ado- a menetútvonalak megvál- mányozott magas elisme- toztatását, ötszázszor a járást abból az alkalomból rátok sűrítését és a menetnyújtotta át GáCsi Mátyás
tánctanár épp a föld-

— a Válaszok, intézkedések rovatunk vezetője —, hogy dr. Kiss Elemér a közelmúltban ezredszer válaszolt az autóbusz-közlekedéssel kapcsolatos felvetésekre.
rend módosítását. Csupán mintegy háromszáz olyan é revétellel találkozott, mely szerint nem az új hanem a régi menetrend lenne a jobb.

FELMENTÉSEKKI- ÉS BENEVEZÉSEK
Mélyházy Béla a III. sz. bá

nyaüzem 85-ös számú vágathaj
ló brigádjának vezetője 1985. 
december 15-1 hatállyal Schuck- 
mann Sámuel segédvájárt fel
mentette balos rakodói megbí
zatása alól és a nyugállomány
ba vonult Kő János helyett, a 
jobbos rakodói teendők ellátá
sával bízta meg.

Egyidejűleg Orsóssy Olivért 
felmentette elsőcsillés beosztá
sa alól és kinevezte balos ra
kodónak.

Ugyanakkor Vízgyúró Péter 
másodcsillést az elsőcsillési te
endők ellátásával bízta meg, míg 
a csapat új emberét dr. Vágó- 
Penge Ignácot (volt egyetemi 
tanárt) benevezte a Munka és 
Művelődés-mozgalomba.

nalhotosdöot.” Sokáig gon- jizikai követelményének. dolkodtam, milyen hatóság- Q1 hogy yrol lehet szó, míg dunk felelni háíom százérthogy e kémiai szakkifeezes az osszevegyules gátlását je j Atni lenti.p ■ + tonne ler do- Végül ebben a számunk- „Ezért nem^en™ /tmdO- faan úgy lelkes;tünk. >Bá_rnó'h ~a “oneofszótva- nyászatilag sok éves tarto- Mit b %AZ ohhk 1 azonban zásunknak remélhetőleg óban így ejtik azonoa 1985-ben eleget tudnak ten- vol- &; F»Siuk meg és vigye-na így is: becsületes, tisztességes,' tiszta, kifogasta- Es a számok, azok a frá- lan. nya számok. De sok is a bajA kedvencek között má- ^lük! júniusban mársodik helyen szerepel az az 45 fore kerekedett e szám. eset mikor az újságíró va- Kerek szamok a tízzel oszt- „„ó vón szépet akar ír- ható szamok.lami nagyon szépét akar írni mikor úgy érzi, hogy most alkotott, remekelt. Végül néha ilyenek keverednek ki ebből: „... az emberek nem rendelkeznek veszélyérzettel.” Kitört volna a tolla, ha azt írja, hogy az embereknek nincs veszély- érzetük?„Nagyobb mértékben vetődnek latba” — írtuk azon a meleg augusztusi napon.

»• •. a leltározások során 26 ezer forint hiány kelet
kezett” Ezért aztán igazan kár volt leltározni.„... elmondotta, hogy a vállalati szinten a halese" tek aránya egy egész sza 
mai csökkent.” Most dmse szik, vagy panaszkodik.„Az intenzív környezet védelmi tevékenység előtt Olyat már hallottunk, hogy körülbelül 800 tonna/négy-

A munkásszállítás meeiavflására kísérletképpen a IV zal töltött léSnono^kal fognak utazni. Felvételünk z. bányaüzem g • 11986, január 2-től karbidgáz- agyogóan sikerült főpróbán készült. Fotó: Desz Anti
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Na öreg, vége a gyöngyéletnek. Mindig kitalálnak valamit az ember bosszantására. Nem volt elég néha rálehelni a főaknászra — igaz attól el is ájult — most még ezt is kitalálták!— Amikor meghallottam, hogy a közlekedési rendőrök ezzel buzerálják a sofőröket, örült a májam, hogy kiszűrik a sok részeges sofőrt! No, de nálunk, bányászoknál ilyen hülyeséget ...— Még ha énekelni lehetne a mancsaftnak egy gyönyörű nótát leszállás előtt ebbe az újfajta mikrofonba, de még azt sem lehet. Csak belepofázik gyanútlanul az ember a mikrofonba és már ugrik a sikt, a prémium, a hűségjutalom.— Hej bezzeg azok a szép idők ... amikor még a táró csorgájában hűtöttük a családi sört. Szilveszterkor útjelzőtáblát raktunk a bányába az aknásznak, hogy

Aszongya a Haverom...ne tévedjen el — igaz a szalonnasütés máglyafüstje, mint a bányatűz füstje, úgy igazította jó irányba az aknász orrát, jelzőtábla nélkül is egy-egy komolyabb vágat lyukasztásakor az egyes márka tulajdonosa az aknánál várt kiszálláskor a hosszúnyakúval... mondjam még?— Szóval ennek vége! A hülye Havert — már a légiós műszakba — nem tudod mi az, hát a péntek éjjeles önkéntest is hazaküld- ték egy korsó sör miatt. Érted? Egy korsó sör miatt!— A főaknász úgy vigyorgott, mint a szűzlány, akit táncba visznek, hogy madarat fogott, s közben a háta mögött, enyhe részegen, bamba vigyorral masíroztak a srácok a kasba. Jól van na, nem voltak többen, csak én. Én is csak fedezékben masíroztam.

A srácok fedeztek ... föl, hogy ott kummantok az ul- niban a feltörés alatt, sikt végén, kiszállás helyett, mert azt se vettem észre, hogy vége.— És akkor itt van még ez a hülye bizottságosdi.— Melyik, melyik? Hát az alkohol ellenes bizottság.— Még ha a Szappanos, vagy a Fröccsös lenne az elnök. De ők még bizottsági tagok sem lehettek. Hát akkor mennyit ihatnak a megválasztott bizottsági tagok? Az elnökről már nem is beszélek.— Tudod Haver, elfajzik a világ. Már azért is fegyelmit kap az ember, hogy dél- utános kiszállás után egy Wartburg csomagtartónyi sört mér ki a kiszállóknak. Persze egy kis felárral, hogy meg legyen a benzinpénz. Képzeld a fegyelmi nem is volt előre bekalkulálva a

felárba. Arról nem is beszélve, hogy még a benzinpénz se jött be!— Elkeserítő!— A bányász már nem is iszik. Nemcsak leszálláskor, még kiszálláskor sem. Sikt közben lehet, hogy csinálja, mert azt nem ellenőrzik.— Igaz, már ebben sem lehet megbízni.— Képzeld, a munkavédelmi hónapban, munkahelyen, sikt közben szondáztak. Hát ez már sértés. Ez nem bocsánatos bűn.— Mi? Hogy így harcolunk az alkoholizmus ellen?— Én nem akarok!— Egyébként is jön a szilveszter. Hogy teljesítse a tervét a pezsgőgyár, a borkombinát és az ország, ha én elesek az alkoholizmus elleni harcban?— i — s

ISMÉT csaknem tragédiát 
okozott a figyelmetlenség, de
cember 8-án a II. sz. bánya
üzem 23. szintjén. Közvetlenül 
leszállás után a délutános szak
ban Orsós Bendegúz szállító
csillés, az akkutöltő tőszom
szédságában — a biztonsági 
előírásokat figyelmen kívül 
hagyva — pocskondiázni kezd
te a PMSC labdarúgó csapatát. 
A szerencsétlen embert a men
tők súlyos sérülésekkel szállí
tották kórházba.A

JÓL HALADNAK az első ma
gyar katasztrófafilm — az Ár
robbanás — stúdiómunkái. A 
produkció érdekessége, hogy az 
alkotók között olvashatjuk 
Bumbele Balázs III. sz. bánya
üzemi robbantóvájárunk nevét, 
aki látványtervezőként tevé
kenykedik a stábnál. A kiváló 
szakember, aki nemrégiben — 
mikor egyetlen robbantással 
huszonkilenc ácsolatot döntött 
romba egy kamrafejtésben — 
világrekordot javított (körlet
vezetője legnagyobb örömére), 
a forgatás befejezéséig a film 
világában kamatoztatja egye
dülálló képességeit., A

TOVÁBBRA is eredményesen 
patronálja vállalatunkat az Eni

kő utcai Általános Iskola úttö
rőcsapata. A kisiskolások ma 
már nemcsak sportszerekkel, 
sportfelszerelésekkel látják el 
tömegsport-bizottságunkat, ha
nem számitógépes szakkörük is 
jelentős segítséget nyújt kapa
citáshiánnyal küszködő számí
tóközpontunk tehermentesítésé
re. A

A BARANYA megyei Húsipari 
Vállalat sajtópályázatának kü- 
löndíját — monopolhelyzetével 
visszaélve — K. Ács Miklósnak, 
lapunk aranytollú rovatvezető
jének ítélte „Akit a húsfüstölő 
füstje megcsapott” című tudó
sításáért., A

A VÁLLALAT és a Pécsi 
Állami Gazdaság megállapo
dott, hogy a II. sz. bányaüzem 
bezárása után a felhagyott vága
tokban osztrák exportra gombát 
termelnek. A megállapodás elő
nye, hogy egy időre megoldó
dik a rehabilitált bányászok el
helyezése, az eü. szolgálat tá
viratban üdvözölte a megálla
podást és egyben Ígéretet tett, 
hogy az utánpótlásról maximá
lis mértékben gondoskodni fog.A

FÁJDALOMMAL tudatjuk ked
ves olvasóinkkal, hogy 1985. de
cember 21. és 1986. január 2. 
között sem kongresszus, sem 
parlament, sem küldöttgyűlés, 
sem küldöttértekezlet, sem to
vábbképzés sem tanácskozás, 
sem szeminárium, sem tapasz
talatcsere vállalati szervezés
ben nem lesz.

KÉT(XX)SZER AD, AKI...

1. A III. sz. bányaüzem dol
gozói úgy értesültek, hogy a 
fűtés és melegvíz-díj kiszámí
tásánál az erkélyek is beletar
toznak a légköbméterbe. Ez 
felháborító — düdögik.A problémára Forróvérű 
Fvelin válaszolt.— Na ná. Miért, mire gondoltak? Gyanítom, az erkélyre nem tudnak úgy kijutni, hogy az ajtó nyitásakor önökkel együtt oda meleg ne távozzon. Ha meg már ott van, fizetni kell érte. A meleg víz kissé más dolog, de tény, nagyon sokan — a téli hónapok kivételével — ott szoktak lavórban rendszeresen lábfürdőt venni. Nos, úgy gondolom, aki a meleg erkélyről figyeli a csillagos eget és úgy kukkol a szomszéd lakásba, hogy közben áztatja a virgácsait, fizessen érte.

2. Az Anyag- és áruforgalmi 
főosztály dolgozói azt sérelme
zik, hogy a szentlőrinci urán
lakásoknál a szemetet csak ak
kor viszik el, ha a lakók a sze
mét mellé egy üveg bort, vagy 
egy húszast is leraknak. Elő
fordul azonban, hogy a szeme
tesek megisszák a bort, elvi
szik a húszast, de a szemét az 
marad. Miért? — kérdezik.— Azért — válaszolja 
Okos Tóni —, mert a bor arra való, hogy megigyák, a pénz meg arra, hogy eltegyék, elköltsék. A szemét viszont akár a lakásoknál, akár a szeméttelepen van, ugyan az marad. Szemét. Szemeteseink szemét már nem bántja a szemét, hiszen abból mindenütt oly sok van. Borból viszont egyre kevesebb, sőt az is egyre drágul. A húsz forint meg maholnap semmit sem ér, hiszen még egy üveg bort sem adnak érte. Javaslom tehát, ha a lakók el akarják érni, hogy a szemetesek dolgozzanak is, ne piti 20 forinttal, avagy egy üveg lőrével, hanem komolyabb ajándékkal ösztönözzék őket. Most, karácsony táján például akár családostól is vendégül láthatnák a szemeteseket. Ezek után talán még arra is sor kerül majd, hogy januárban a kidobott karácsonyfákat a szemetesek irányítása mellett a lakók közösen gyűjtenék Össze és fuvaroznák el.

3. Az MM-vetélkedő egyik 
tréfás, szerintünk nevetséges 
kérdése a következő volt: Mi
ért épült a Székesegyház a vár

fal mellé? Válasz: pénzért. Az 
illetékeseknek több gondot kel
lene fordítani a kérdések ösz- 
szeállítására — vélekednek a 
Kutató-fejlesztő üzemben.A felvetésre Prof. Pan
non Szopiane okleveles várfal specialista válaszol, aki mellesleg arról írta doktori disszertációját, hogy „Miben különbözik a várfal a városfaltól, a Székesegyház pedig egy háznyi széktől."Nos, mint Szopiane elmondotta volt, azért épült oda, mert egyszerűen ott volt hely. Különben is a város rendezési tervét figyelembe kellett venni. Ugyan volt arról szó, hogy lebontják Siklóson a városfalat —, de ez nagy fal-at lett volna —, s ott építik fel a Székesegyházat. Viszont az is biztos, az építő szocialista brigádnak fogalma sem volt arról, hogy várfal mellé építik a négytornyút. A pénzről meg annyit, nem órabérért, 31 forintos napidíjért dolgoztak az iparo-' sok. Ugyanis akkor ennek ita mafla hosszú városfalnak és a Székesegyháznak az építése csupán a félidejénél tartana.

TANULJON NYELVEKET!

Megnőtt a kedv vállalatunknál az idegen nyelvek tanulása iránt, de sajnos a résztvevők egy része időközben nem bírja a magas követelményeket és lemorzsolódik. A gond felszámolására az új évtől, Juka Mijen Jó fogja a nyelvi nehézségeken átsegíteni a hallgatókat. Fotó: Neesi Kicsi Jaki

Felvételünkön balról jobbra Szívós Zsombor szakvezető, Ugyan István segédvájár és Hajtós Brúnó csapatvezető tömedékelés közben lenne látható, de fájdalom, a biztonságtechnika — hölgyolvasóink legnagyobb bánatára — nem járult hozzá a munkafotó újságban való megjelentetéséhez. Ugyan Istvánon ugyanis e veszélyes művelet végzése közben nem volt védőkesztyű. így került újságunkba Lédi De Anna fotója, aki előtűzéshez készülődik, s bár rajta sincs védőkesztyű, aligha szúr szemet a beavatottaknak.

Bensőséges ünnepség keretében került átadásra az uránvárosi buszvégállomáson felépített fedett várócsarnok. Az ünnepségen megjelent nyugdíjas bányászok el- csukló hangon fejezték ki köszönetüket a gyors ügyintézésért, hogy unokáikat már nem veri az áldásos eső. Ugyanis lapunkban, a Mecseki Ércbányász 1964. július 15-i számában tették először szóvá bányászaink a váróhelyiség szükségességét. Fotó: Nembudi Imi
Forma-1'

December 20-án a késő éjsza
kai órákban rendezték meg a 
III. sz. bányaüzemben az önjá
ró berendezések ez évi utoísó 
Forma 1-es futamát. A verseny 
a Pethő-turbók nagy sikerét hoz
ta. Az első sorból induló Ala
in Desock és Niki Rakdmeg So
pianae—GHH-ikon szinte sem
mi esélyt sem adtak a többi
eknek. Egyedül Kelte I’úrdmeg

a repülő finn tudott velük lé
pést tartani Rondojával. A 23 
körben ugyan Rakdmeg kerék
cserére kényszerült, a Morvay- 
deppóban, de így is a második 
helyre tudott visszaállni.

A verseny végeredménye: 1. 
Alain Desock (Sopianae—GHH) 
123,496 köbméter, 2. Niki Rakd
meg (Sopianae—GHH) 119,47G 
köbméter, 3. Keke Fúrdmeg 
231,419 folyóméter, 4. Felborétó 
(Lótusz—Zetor) 15 kör hátrány.

Az összetett verseny eredmé
nyét az Élüzem cím odaítélése
kor hirdetik.

ELSŐ A MEGELŐZÉS!

■ A Mecseki Ércbányászati Vállalat szerződéses üzeme-1®®re, bérbe adja az V. sz. bányaüzem területén levő szállító aknáját. A versenytárgyalás ideje és helye 1986. április 1., a helyszínen.
Apróhirdetések

DECEMBER 11-én, az Irányi 
Dániel téren, az esti órákban 
lveszett Prefferencia névre 

hallgató fajtiszta (németjuhász 
—foxi—tacskó keverék) kisku
tyám, az elmúlt időszakban pe_ 
dig a Nagy Gazdasági Mobili
tás terén az uránpótlékom vonz- 
jreje.

Kérem a becsületes megtalá
lókat, hogy az előbbit magas 
'utalom, az utóbbit két és fél 
kiló szárazbab ellenében vissza- 
iuttatni szíveskedjenek.

Cím: Külszíni Kázmér, Pécs, 
infláció utca 1986., vagy érte
sítést kérek a kiadóba „Bá
nyászbéka” jeligére.*

MINDENNAPOS gondjainkat 
elcserélnénk üzemképes szállí
tóaknára. Ajánlatokat és határ
időmódosításokat „Ügy lenne 
izép az élet, ha zajlana” jel
igére kérjük a bakonyai üzem
vezetésre eljuttatni.

♦
MAGÁNYOS? Csalódott? Se- 

;ít a „Mindig van remény” 
társkereső gmk. Csak akassza 
el márkáját a megfelelő hely
be, s bumlizó csillése, táppén
zen levő segédvájára helyett új 
embert adunk. Jelentkezni le
het — kizárólag személyesen — 
a bányaüzemeink felolvasói
ban. *

ELCSERÉLNÉM belvárosi négy 
és fél szobás, 133 négyzetméte
res tanácsi lakásom lakbérét, 
szoba-konyháséra. Ajánlatokat 
„Nehéz egyedül” jeligére a ki
adóba.

VÁGATHAJTÁST, vágatbőví
tési, rövid határidővel, garan
ciával vállalunk ércbányában 
is. Csak szombat—vasárnap. Ár
ajánlatokat ,,Szén-gé-em-ká” 
jeligére a kiadóba.*

FREGOLIKÉSZlTÉS, panelfú
rás, szögbelövés, szegecselés, 
torkrétozás vállalatnak is. Kiss 
kisiparos, Telefon: 123-456.*

OKLEVELES bányamérnök 
korrepetálást vállal ÁBBSZ-ből 
és ÁRBSZ-ből telefonetikusan. 
.Repül a nehéz kő, ki tudja 

hol áll meg” jeligére,*
ELCSERÉLNÉNK létszámhiá

nyunkat mindenféle GHH al
katrészre, esetleg fémtámokra. 
Érdeklődni a IV. sz. bánya
üzemben. •

SZKRÉPERMOTOR, nyolcas
váltó, villák és gyorscsatlako
zók sürgősen eladók. Ajánla
tokat „Négy és fél év” jeligé
re Szegedre, a Csillagba kérek.

HARMINCÉVES, jó megjele
nésű, 187 centiméter magas, 74 
kg súlyú, barna hajú, utazást, 
zenét, sportot kedvelő, minden 
káros szenvedélytől mentes, 
önmagával és másokkal szem
ben igényes, komoly gondolko
dású, de vidám alaptermészetü 
aknász mozdonyvezetőjének 
társat (fékest), csapatainak üres 
csillét keres. „Megtalállak” jel
igére. *

MINDENNEMŰ szolidaritást, 
társadalmi összefogást rövid 
határidőre, garanciával válla, 
lünk. „Szakszervezet” jeligére 
a kiadóba. *

NEM kap telefonvonalat? 
Megszakad az összeköttetés? Ne 
idegeskedjen! Segít a „Légi
szolgálat” vgmk. Szolgáltató 
üzemi lerakatunkban postaga
lambok kölcsönözhetők, többfé
le színben és méretben.*

FOGHÚZÁS azonnal, tömés 
rövid határidővel, pótlás más
fél éven belül a vállalati egész
ségügyi szolgálatnál. „Nem vic
celünk” jeligére.*

REHABILITÁLT bányász meg
változott munkaképességének 
megfelelő állást keres. Jelige: 
„Reménytelenül”.

Expresz hirdetések
Kölcsönadnám anyósomat 

tűzoltókocsira vészsípnak. „If
jú házas” jeligére.*

Falrahányt borsó kapható a2 
üzemi konyhán minden meny- 
nyiségben. „Kiváló” jeligére.•

Elcserélném bal kezemet egy 
jobbra. „Ügyes” jeligére.*

Ilalálmegvetőknek vetőmagot 
eladunk. „Magvető kér. vál." 
jeligére.
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(El)bányásszuk 
az Ércbányászt?

A készülő VI. sz. bányaüzem már a legolcsóbb és leg
korszerűbb Szélmotor által termelt energiával fog üze
melni. A kivitelező Inn-ováció nevű vállalat a nagy 
horderejű elképzelését arra alapozza, hogy „új szelek 
fújnak nyugatról”. Fotó: Okos Berci

Kezdetben volt az üzemi hír
mondó. Általában Rózsi 
néninek hívták, aki min
dig mindent tudott és 

mindenkit szívesen tájékozta
tott egy-egy jó hírért. Azután 
bevezették a hangosbemondót, 
mely a zajártalom alsó szint
jét sem érte el, így hát lecse
rélték. Ma pedig — mint tud
juk — nagy vállalatunknál tör
tént eseményekről az Ércbá
nyász tudósít. Leírunk benne 
minden szépet és jót. Ennyi 
ideális munkahely, kifogásta
lan ember és határtalan telje
sítőképességei bíró szocialista 
brigád állítom, a világon sehol 
sincs, csak nálunk.

De az idő kereke forog, s úgy 
néz ki, az Ércbányászt csak a 
XXII. század régésze bá
nyász (hat), mert a jövő a vi
deoclippé. Tudják mi az? Hál 
persze, sokan láthatták discó- 
ban, tévében és egyéb menő 
helyen. A találmány erőssége 
abban rejlik, mint az okos lá
nyé a Mátyás-mesében: feltár
ja a realitást, de úgy,, hogy ezt 
senki sem veszi észre. Az Érc
bányásztól abban különbözik, 
hogy a szép és a jó helyett 
csak rusnya dolgokat mutat a 
világteremtéstől az utolsó órá
ig eltelő időben történtekről: 
ketté vágott fejek, torzszülöt
tek, akváriumban fekvő női te
tem. A bemutatott képek ide
je alatt persze elmondja a va
lót az igazságot, de ki figyel 
ilyenre. oda, amikor az isme
retlen, a hétköznapi életben fel
lelhetetlen dolgok peregnek a 
szemünk előtt. Engedelmükkel

elmondanék néhány példát a 
vállalati videoclippre.

A dohányzás káros az egész
ségre: egy nagyvállalat vezető
je — tegyük fel az ÉDÜ füs
tölgő tornya alatt állva — az 
ég felé fújja a füstjét, megté- 
ve egyéni vállalását — egyszer 
majd sikerül magasabbra fúj
ni egy élettelen kéménynél.

Nyolcórás munkaidő: magá
nyosirodában üres székek riadt 
csapata. Csupán egyetlen fog
lalt a sarokban. Csipkerózsika 
alussza álmát a második gaz
daság megkezdése óta.

Műszaki fejlődés: az alapte
vékenységen kívül tevékenység 
egy jó oppozíció esetén ered
ményes lehet. Miért ne állít
hatna elő hát egy ifjú titán a 
vállalat eszközeivel,, anyagaival, 
egy a profilba egyáltalában 
nem illő újdonságot? Ha nem 
is lógják gyártani, külföldön 
jól átváltják.

Munkaerő-gazdálkodás: a
munkaügyi vezető reggeltől ké
ső délutánig radírral dobálja 
kolléganőjét, közben tollal fir
kálja a lábát. A hölgy forró 
teával leönti. Büntetésből a jö
vő héttől már nem ennek az 
osztálynak a beosztottja. Miért 
Aem tisztelte a főnökét?

No, mit szólnak? A jövő vi- 
deoclippjét valahogy így kép
zeljék el. Am egy bibi Van? 
Drága. De talán ezen is lehet 
segíteni — meghagyjuk az Érc
bányászt. A jókat, amiket ed
dig írtunk, fenntartással fo
gadták? Ezután rosszabbakat 
írunk, amiket úgysem hisznek 
el.

Judy

A közelmúltban a takarékosabb fíítőanyag-felhaszná
lás céljából tüzeléstechnikai bemutató foglalkozást 
tartottak a szakemberek számára. A résztvevők ősz- 
tatlan sikerről számolnak he! Felvételünkön a korsze
rű tüzeléstechnikai előkészületek láthatók.

Fotó: Heves Taszító

A vállalat gépkocsivezetői együttműködési megálla
podást kötöttek az MHSZ vitorlázó repülőivel. Az 
egyre több útfelbontás, útlezárás miatt a közúti köz
lekedésre mind kevesebb a lehetőség. így gépkocsive
zetőink a fuvarokat ma már vitorlázó repülőgéppel 
oldják meg. Mindez az üzemek közötti gyors kap
csolatteremtést is megoldja, arra a rövid időre, ami 
a telefon feltalálásáig még hátra van. Felvételünkön 
a legújabb típusú vitorlázógéppel ismerkedik Bitter 
Antal — mellesleg alumínium jelvényes pilóta — mi- 
közbéil azt morogja maga elé: — Toncsi, Toncsi, el 
ne feledd, hogy nem lehet rükvercbc kapcsolni a bot
kormányt.

Kedves Szüleim!
Drága Sógornőm!

, MEV Munkásellátási osztály a 
fáradt bányászok ellátására töld 
alatti munkakörbe felvesz 18— 
•20 év közötti csinos független 
hölgyeket. Munkásszállónkon 
ingyenes ellátást biztosítunk.

*
ARANY, szénhidrogének, kó

kuszreszelék, borjúhús, déli 
gyümölcsök, olcsó színestévék 
és más hiánycikkek kutatását 
rövid határidővel és hosszú 
lyukakkal garanciával vállal
juk. „Re-mcnyfúrós” gmk.

*
JÓL menő vgmk leány gmk-t 

alapít, amely az általa elvállalt 
munkákat elvégezné. Jelent
kezni lehet december 31-én éj- 
il'élkor a Központ előtt.

*
LAKÁS: Az Ércbányász La- 
ásépítő Szövetkezet a nagysi- 
erü Csortos Gy. utcai építke

zés sikerén felbuzdulva újabb 
modern épületeket épít. Az át
adási határidő: 1986. december 
31. után három évvel. Garan
táljuk, hogy nem lesz két olyan 
fal, amelyik derékszögben ta
lálkozik. Jelentkezni lehet a
szövetkezet elnökénél.

VEGYES: Keresem a bá
nyásznapon elveszett tisztessé
gemet és azt a szép szőke bá
nyászt, aki azt elvette. Tenye
restalpas Izabella (cím a szer
kesztőségben).

*
AKAR GÉPKOCSIT

NYERNI?
KERESSE AZ

URANPÓTLÉKOT!

Aki a fizetési borítékban meg
leli, az a mellékelt ábrán levő 
szuper gépkocsi boldog tulaj
donosának tekintheti magát.

Fotó: Velő Rexi

Kötvénykibocsátás

A Mecseki Ércbányásza
ti Vállalat lakossági 
kötvényt bocsát ki, 
arnelv 30 éves lejára

tú, s évi 11 százalékos ka
matozású.

összértéke 600 millió fo
rint, címlete 20 000 dollár.

A kötvény kibocsátását le
bonyolító pénzintézet: Ga
rancia.

A kötvény 1986. január 1- 
től kamatozik, s az éves ka
matok minden év január 1- 
től felvehetők.

A kötvény törlesztése 2015- 
ben és 2010-ban, két egyen
lő részben (az akkori dol- 

, lárárfolyamnak megfelelően
forintban) történik.

A kötvénykibocsátás cél
ja: új nyugati típusú önjá
ró berendezések beszerzése,

az V. sz. bányaüzemi szál
lítóakna rekonstrukciós 
munkáinak finanszírozása, 
új — rebabilitáltakat foglal
koztató — munkahelyek lé
tesítése slb. (tömörebben, 
vállalatunk termelési ered
ményeinek javítása, dolgo- .. 
zóink szociális- és munka- 
kakörülményeinek jobbítá- . 
sa), s amennyiben marad 
még valami pénzmag, a ki
emelkedő munkát végzők 
fokozottabb megbecsülése, a 
tömegsport tárgyi feltételei, 
nek biztosítása, valamint új 
fogorvosi státus létesítése az 
egészségügyi szolgálatnál.

A kötvények 1986. január 
elsejétől vásárolhatók az 
újmecsekaljai buszvégállo
máson a — végre-valahára 
felépült — fedett buszváró?' 
ban.

MÉV

No mögint örregebek létünk, 
1 ével. It a bánnyánál úgy, de 
ugyám élröpködte magát az idő, 
hogy csak na. .Evek óta lten 
vagyok mán de még nem si- 
keredetbelőlem vájárnak lenem. 
Pedig b'isztatgatnak a .fijjuk Is, 
hogy tanújjak s?akor nem ke- 
lene' csile tili-tólónak lenem, 
aztat a pénzem is töb lehetne 
s. sokai több jutna söre, nőkre, 
pamacs, belépőre mög ultira. 
Persze az igazi az lene, ha. az 
a. hűje. öcskös ide gyüne mán 
végre dqgozni, s akor az ő 
pénzén vehetnem mög mindezt 
a sokat. De a hűje nem gyün, 
inkáb bagóért 12 ezerért dogo
zik cullágerként a másszék kő
műves melet. Itt pedig köny- 
eb munkával csilésként akár 
8 ezer forintot 4s kerreshetne 
Sőt ezteta sok pénzt nem a 
benzingőzös bisztos külszínen — 
ahol es az es és fudogál a szél, 
télien mög hideg ,van -- agyait 
hanem a jó melleg gattyaroha- 
sztó méj bányában. És finom 
maekósajtqs-védöételt is adnak, 
mig a maszek ócskastlíulderrel 
meg hasonló- disznóságal tömi 
a cullágereit. Aztat is jó iten, 
hogy nekünk szók leni bá
nyásznapunk, mikor nagy mu
rik vanak. Művészek is gyü- 
nek a fövárusbul, minket szo- 
rakosztattásváget. Idén is jöt a 
Markos-Nádas duó. Az Újság
unk legailábis aztat irta. Nosz- 
sza özönlött a sok röhögni éhes 
bányász, hogy lása, hallja ők- 
ket, de nem gyütek, Igaz ké- 
sőb kiderülte magát, hogy egy 
hűje firkdsz (ollyan mint az 
öcskös) irta eztet az Ércbány

ász Újságunkban, De hogy ho
nán szete ezteta zagyvaságot 
öszevisza, senkisem nem tud
ja. Igaz sok hüjeséget irt mán, 
persze nincs eggyedül de hát 
kifigyel ere oda. Ara sem nem 
figyel oda senki ám itten á fog- 
gászatűnkori micsoda munkák 
lojdogálnak. Ha én ijjen tem
póval tolnám a csilét minimum- 
kalkula (fejlődök ügyi!) agy- 
oncsappot volna a csapatveze
tőm. Hónapokig csinyáják iten 
a müfogakat. Az egyik terme
lés irányítónk 8 hónapig vilo- 
got 2 fogai, a végefelé mán ö 
vöt a buszon a bérletlukkasztó 
atomata, gebinben. Rémes. Évek 
óta langyos álotv a viz, ezügy- 
benbár most anyiban mozzog, 
hogy nincsen amalgám s en- 
nelkül nem tuhdnak tömni. A 
fogorvossok. Bisztos nem ■ tu- 
ggyátok, de mán épül a 6-os, 

számu bányaüzemünk. Az 
öótg bevállt jó tappasztalat 
allapjan az ujj üzemeket a
III ív bányaüzemeink fogják 
használni. Ugyanúgy ahogy az
tat a 11, bányaüzem teszi az 
5-ossel. Egyszerre két bányát 
ez az uly ‘móddi nálunk. Igaz 
a most éppülő kető darab bá
nyánál mán nem éppül szálitó- 
aknatorony. Egyszer azzért mert 
takkarékosság is van az orsz
ágban, másrészt meg rnlnnek 
nisszen azzoknak bonyolult a 
szerrelése, az átadásukra meg 
Arf?yon s°kkdra kerülne sor. 

r,a a bányák úgyis kime-
En már igen, . tehhát 

i 6 iá Pm a sok Írásban úgy 
is elfáradtam magamat.

Lajcsi

ALUTÁVAL ZSEBÉBE, FELÜLHET A GEBÉKE! 
állalatunk az 1986-os esztendobeii az cl agyott vá
ltókban lovastúrák szervezésevei .degenforgalm, 
íelléküzcmágat létesít. A rossz "• megfigyelők

eltelő Mmozdőtol.

Mivel köztudottá vált, hogy az uránbányászok 15 évi 
munka után nyugdíjba mehetnek, a bányaüzemek be
járatánál hosszú sorok várakoznak felvételre. A túl
jelentkezések szűrését egészségügyi szolgálatunk úgy 
igyekszik megoldani, hogy bevezette az űrhajósok fel
vételénél szokásos tűrő- é; állóképesség vizsgálatot. 
Felvételünkön az egyik újfelvételes az állóképesség 
küszöbéhez érve látható. Fotó: Spannos Lukrécia

Hirdetések

Hűje Öcsém!
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Itt a tél. Ilyenkor szokott leesni az; útkarbantartóknak gondot soha nem okozó hó. Ok ugyanis mindig felkészülten várnak e nagy napra.;Ebből az alkalomból érdeklődtünk -Zimankó Benő hóügyeletesnél.— Igazán várjuk már, hogy felvegyük a harcot a téllel. Hadrendbe állítottuk már a hómarót, s a sószórót, probléma már nem lehet. Mit nekünk tél, síkos utak. Hadd röhögjek.
— Évek óta ezt nyilat

kozzak, amikor leesik a 
hav, megáll a tudomány. 
Most mire alapozza, hogy

Ilyenkor télvíz idegen

Aszongyca az illetékes...
túljárnak a hó közúton meg
maradó elméletén?— Nézze, fejlesztettük hírközlő rendszerünket. Na, mármost, ha például lepoty- tyan a pelyhes hó, s ezt valahogy észrevesszük, akkor CB'-készüléken az irodából átszólunk a másikba, hogy induljon a hómaró. Ha szerencsénk van és nem esett még annyi hó, akkor ez sikeres manőver, s el is tud

indulni. Tervezzük azt is, hogy a sószóróba is legyen GB-készülék.— Erre miért lenne szük
ség?— Miért, miért? Hát, hogy a hómaró kiszabadítására tudjuk indítani. Miért, maga másra gondolt?

— Tulajdonképpen igen, 
de nem érdekes. Inkább ar
ról meséljen, hogyan ké
szültek mástéren a télre?

— Beszéljünk talán a lé
nyegről. November 11-én le
esett a várvavárt hó, meg
állt á közlekedés! Tessék 
mondani, Önök hol voltak?— Mondhatnám azt is, mi köze hozzá. Különben itt voltunk, csak éppen bedöglött a CB-készülék, nem indult a hómajró, elveszett a sóraktár kulcsa, a sószórót meg C menetlevélre kiadtuk Pityu bácsinak, hogy a kiskertjében kiszórhassa vele az andót. Akarom mondani, a műtrágyát.— Különben az igazi gondot nem ez okozta, hanem, hogy az emberek felelőtlenül a saját gépkocsijukkal

— Állandó hóügyeletet tartunk, ami azt jelenti, hogy ellenőrizzük meg van- e még a sókészletünk, s föl- alá járunk az utakon, figyelve leesett-e a hó, vagy sem. Ha leesik, s gond jelentkezik, a közlekedésben ugyanis mindig minket szidnak, csak tudnám, hogy miért. Azt hiszik talán rokonom nekem a tél?

járnak az utakon. Ezt még elnézném, ha közben sót szórnának ki az ablakon, S nagyobb hótorlasz láttán azt saját lapátjukkal el is takarítanák. De nem, ők inkább elakadnak, s minket szidnak, mert járhatatlanok az utak. Bezzeg, ha autóbusszal járnának, nem lenne ennyi baj.
— Na, de kérem, az is el

akad!— Az igaz, csakhogy any- nyi izmos, kajakos legény, amennyi így azon utazna, röhögve eltolhatná a munkahelyéig, majd onnan haza. Nincs igazam? V, T.o t
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Csak ennyi...

Ketten lapátolnak: — Ricsó- 
kám, miért veszed el mindig 
az én lapátomat? Nem jó a 
tied?

— Jó, de nem hallottad, hogy 
a munkaeszközök fokozottabb 
kihasználásával emelkedhet az 
életszínvonal?

Randevú, de hol? 04-05-07

A Mecseki . . „ 
Ércbányászati Vállalat , 

J dolgozóinak-lapja—/ 
Felelős szerkesztő:

— - Kisdaróczi János " ■ r 
Szerkesztő: -

Ragoncsa János 
Szerkesztőség:

7633 Pécs,
Hajnóczi u. 35.
Telefon: 15-851' -

Vállalati tel.: 7-147, 7-108 
Kiadja:

a Baranya megyei 
Lapkiadó Vállalat 

. Felelős kiadó:
Braun Károly 
Kiadóhivatal:

7601 Pécs, Hunyadi út 11. 
Telefon: 15-000
MÉV Nyomda

7633 Pécs,
39-es dandár út 19.

Felelős vezető:
Sperczel János

Megjelenik kéthetenként 
Előfizetési díj egy évre 

55,20 Ft 
Előfizethető 

a szakszervezeti 
bizalmiaknál Ny-623-4

Az Otthoni randevúk iránt az utóbbi, időkben csökkent az érdeklődés. Többek véleménye. szerint a jövőben a randevúkat ne otthon tartsák, hanem hangulatos kis teaházban. Képünkön a randevúra váró Ilamajó Tojo Szlkito.

Veszélyes vadászokat tettek 
ártalmatlanná december 7-én, a 
6.25-ös Pécs—Petöc viszonylat
ban előforduló bányászjáraton. 
A garázda elemek már hetek 
óta rémületben tartották a busz 
utasait, mígnem az említett reg
gelen egy makk betűvel elfog
ták Sóhegypalaki Balambér 
mindhárom ászát. A szakértői 
vizsgálat utólag megállapította, 
hogy a pakli negyedik — és 
egyben legvadabb — ásza a ta
tomban volt és csak Sóhegypa- 
taki gondatlanságán múlt, hogy 
nem csinált piros negyven-száz 
ultimót. *

Csaknem tragédiát okozott az 
elektromos vizforraló nem elő
írás szerinti használata. Decem
ber 3-án este Hőfőző Ödön csil
lés erősen ittas állapotban ér
kezett vissza a munkásszálló C 
épületének 23-as számú szobá
jába, ahol hordozható televí
zióján a Déli-sark állatai című 
ismeretterjesztő filmet kezdte 
nézni. Látva a didergő ping- 
vinkölyköket, leszerelte a ké
szülék hátlapját és az elektro
mos vízmelegítőt bekapcsolva 
á. képcsövet melegíteni kezdte. 
A kép futni kezdet és a sze
rencsétlen embert csak csont- 
merev halmazállapota mentet
te meg attól, hogy a pingvi
nek után vesse magát.*

Cserbenhagyásos gázolás volt 
december 19-én a késő éjszakai 
úrákban, Cjmecsckalján. A tra
gédia akkor történt, amikor 
Sárosi Áron vájár feleségével 
épp hazafelé Indult a Ságvá- 
ri Endre Művelődési Házból. 
Néhány lépés után a férfi cser
benhagyta a szerencsétlen asz- 
szonyt, átgázolt a bokáig érő 
sártérigeren és betért egy sör
re az Olimpia III. osztálynak 
minősített műintézetbe. A gá- 
Zolót egyébként néhány percen 
belül elfogta a méreg, ugyan
is az említett vendéglátóipari 
egységben záróra miatt már 
4ietn szolgálták ki. ------- .

Hűszaki
újdonságokDECEMBER eleje óta — kísérletképpen — új típusú CO-készülékeket használnak a IV. sz. bányaüzemben. Az érzékelőkkel ellátott elmés szerkezet hangos „Hol jár az eszed” felkiáltással figyelmezteti gazdáját, ha az 15 méternél jobban eltávolodik tőle sőt, ha felügyelet közeledtét észleli azonnal tulajdonosa után veti magát, csírájában elfojtva mindenfajta leszűrést.SŰRÍTETT levegővel működő ételhűtőket helyeztek üzembe a II. sz. bányaüzem étkezdéjében. A nagyjelentőségű találmány haszna nemcsak az, hogy dolgozóink helyett fújogát ja a forró húslevest, hanem komoly baleseti forrást is kiküszöböl. Mióta ugyanis a berendezést üzembe helyezték, megszűnt a tolongás és forró étel sem ömlik az emberekre.NOVEMBER közepe óta robotmácskák segítik a bányászok munkáját a III. sz. bányaüzemben. A derék négykerekűek — melyeket vállalatunk Szolgáltató üzeme gyártott — nemcsak a patkányokat kergetik naphosszat, hanem hangos nyávogással jelzik a dolgozóknak, ha főnökök érkeznek a szintre. Sőt, ha úgy prog

ramozzák őket, az aknára- kodók és a siklódelták környékén — mint az egy valamirevaló vasmacskához illik — biztonságosan horgonyozzák le a teli csillék hosszú sorát.TÖLTÖGARATOKRA szerelhető automatikus csilleszámlálók gyártását kezdték meg a Kutató-fejlesztő üzemben. A digitális kijelzővel ellátott berendezés nemcsak a csapolt kőzet mennyiségét mutatja, hanem ha elfogynak az üres csillék, a feltörés alatt automatikusan szidni kezdi a szállítókat.OKTÓBER 15-én hivatalosan is meginduló fűtési szezonban több üzemünkben gőz helyett elektromos hősugárzókkal melegítik a fűtőtesteket. Az üzemek önerőből teremtették meg az átállás feltételeit — mármint vásárolták meg a hősugárzókat. Mindettől azt várhatjuk, hogy gazdaságosabb és üzembiztosabb lesz az épületek fűtése. Ugyanis, ha egy adott iroda kiürül, a hősugárzót egy mozdulattal kikapcsolja — az utolsóként távozó —, s már hűlhet is le az addig melegített radiátor. A jó hatásfokú fűtésre biztosíték a Szolgáltató üzemben dolgozó villanyszerelők jelenléte.
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Pál Lénárd, az MSZMP Központi Bizottságának titkára a közelmúltban Baranyába látogatott, s vállalatunknak is vendége volt. Felvételünkön a KB titkára a Kutató-fejlesztő üzemben kifejlesztett és gyártott műszerekről tájékozódik. Füzy Tibor felvétele

A munka minőségén kell javítani Felhívás
a bányászatban dolgozó 
kollektívákhoz 
és KISZ-bizottságohhoz

A vszb megtárgyalta

Napirenden a vállalat 
VII. ötéves terveEgyebek között vállalatink VII. ötéves tervének rányelveivel foglalkozott a zszb decemberi ülésén. A ■estületet Szomolányi Gyű
li műszaki vezérigazgató- íelyettes tájékoztatta az ílőző tervidőszak eredmé- íyeiről, s a következő öt ísztendő tennivalóiról.Eszerint elmaradtunk 'émtermelési célkitűzése- nktől és vegyi dúsítmány íxporttervünket sem sike- •ült maradéktalanul teljesí- ;eni. Gondot jelent, hogy a zágathajtás terén tapasztalható lemaradás következtéjén romlott bányaüzemeink ’eltárt ércvagyon helyzete. \z okok sokrétűek. Az ;gyik legnagyobb gond, hogy a vájvégi létszám ívente 2—3 százalékkal elmaradt a tervezettől, de problémát jelent a vájvégi teljesítmények csökkenése is. Az állományi létszám 1—8 százaléka kerül évente rehabilitálásra és a hevükbe felvett fiatal dolgotok szakmai tudása nem érte el az eltávozottakét. Az 1982-ben bevezetett ionizációs pótszabadság következtében évi 10 műszakkal csökkent az egy főre jutó műszakszám is.A VII. ötéves terv időszakában el kell érnünk, hogy vegyi dúsítmány exportunk tovább ne csökkenjen. Ehhez bányászati termelésünk 3—4 százalékos növelésére lesz szükség. A mennyiségi növelés mellett művelésünkben területi változások is lesznek. Ezek közül legjelentősebb, hogy a II. sz. bányaüzem művelését a bakonyái területen 1987-ben

befejezi és 1988-tól a termelés teljes mennyiségét már az V. sz. bányaüzem területéről adja. A III. sz. bányaüzemben bevonjuk az előző években felhagyott K2-es vakakna területét a művelésbe, míg a IV. sz. bányaüzemben a 2-es szint feletti területekét többéves felhagyás után újra nyitjuk és műveljük.A beruházási munkáink közül továbbra is az V. sz. bányaüzem kivitelezése a meghatározó, de folyamatos gépbeszerzésekkel biztosítani kell a bányaművelési technológia korszerűsítését s a mélyszintek hűtéséhez szükséges berendezések tervezését.Tovább folytatódik és valószínűleg a VIII. ötéves tervidőszakra is átnyúlik az Ércdúsító üzem rekonstrukciója.A külszínen vállalatunk folytatja a VI. sz. bányaüzem ércvagyonának sűrítő fúrását, míg a föld alatti kutatófúrások elsősorban a IV. sz. bányaüzem ércvagyonának keleti irányban történő tisztázására irányulnak.A terv előirányozza a Kutató-fejlesztő üzem műszergyártási kapacitásnak a növelését.A tájékoztatót követően Szomolányi Gyula kérdésekre válaszolt. Szólt az energiagazdálkodás problémáiról éppúgy, mint az öntödei munkakörülmények javításának lehetőségeiről, s részletesen foglalkozott a bányahűtéssel kapcsolatos műszaki elképzelésekkel is.N. G.

A képen balról a harmadik Rajnai József, az MSZMP Baranya megyei Bizottságának titkára. Bálint Jenő felvétele
Az előkészítésben, a végrehajtásban, 
az ellenőrzésben egyaránt

Ismét mögöttünk egy év, elérkezett az összegzések, a számadások ideje mindenütt. Rögzítjük a tényeket, büszkélkedünk az eredményekkel — melyek egyúttal mércét is jelentenek a későbbiekben —, levonjuk a tanulságokat, csendben vagy nyíltan igyekszünk okulni a hibákból, kitűzzük a további teendőket. Röviden ez a forgatókönyve a tudatos, az építő munkavégzésnek. Nincs ez másképp a pártélet területén sem, de itt a tudatos, az építő jelzők nemcsak a munkavégzés színvonalának minőségére utalnak, hanem meghatározzák az alapvető követelményeket is.Jó példája ennek a II. sz. bányaüzemi pártbizottság I-es alapszervezetének éves tevékenysége, melyet beszámolójában Medve András alapszervezeti titkár ismertetett, nagy súlyt helyezve a termelés gazdasági, szervezési, irányítási kérdéseire. Érthető ez, hiszen az alapszervezet tagsága nagyrészt az I-es termelő körletből kerül ki, s miként 
Rajnai József, az MSZMP Baranya megyei Bizottságának titkára, a taggyűlés vendége is kiemelte: a párt- szervezetek egyik legfontosabb feladata a gazdaságpolitikai célok helyi megvalósításának segítése és ellenőrzése.Érdemes néhány részletet ismertetni a vezetőség beszámolójából, mert olyan általános problémákat elemez, melyek a vállalat bármely termelési egységénél előfordulnak.— A munkaerőhiány kér dése nem újkeletű, ezen a következőképpen igyekez

tek segíteni: megfelelő létszámgazdálkodással (csapatvezetők bevonásával) stabil, nagylétszámú egyszerre több munkahelyen dolgozó csapatok létrehozásával (kevesebb gondot jelent így a kiszolgálás, a munkaszervezés, a ciklus teljesítése és az idekerülő új dolgozók állandó, jó kereset mellett tudnak beilleszkedni, valamint ez a munkaintenzitás válik számukra természetessé).— Az ércesedési körülmények romlása sajnos szintén II. sz. bányaüzemi
A pártbizottság megvitatta

A vállalat Ifjúságának helyzete
Egyebek között a vállalat ifjúságának a helyzetével foglalkozott legutóbbi ülésén a MÉV párt- bizottsága. A kibővített pb-ülésre készült írásos jelentés átfogó képet adott a vállalatunknál dolgozó fiatalok munkájáról, tevékenységéről, a kollektívában betöltött szerepükről, gondjaikról, problémáikról, az ifjúságpolitika legidőszerűbb, legfontosabb kérdéseiről.Az írásos beszámoló egyebek között megállapítja: vállalatunkhoz évről évre nagy számban jönnek dolgozni fiatalok és bár meglehetősen nagy a fluktuáció, ma közel két és fél ezer harminc éven aluli tagja van a kollektívának. Az ide kerülő fiatalok beilleszkedése sajnos nem mindig zökkenőmentes, sok esetben azért, mert hamis illúziókat táplálnak, s nem egyszer a munkatársak sem fogadják őket kellő meeértéssel.

sajátosság. A teljesítménynövelés ilyen körülmények között is sikerült. Ez elsősorban a munkahelyek jó előkészítésének és kiszolgálásának, a technológiák korszerűsítésének, az egyénre lebontott munkaszervezésnek köszönhető (a közvetlen termelésirányítók személyre szabott feladatokat kaptak).Szó esett még a szakmai és a politikai oktatások legfőbb gondjáról — a résztvevők csökkenő számáról 4-, a pártépítésről, a magas
(Folytatás a 3. oldalon)

A hozzánk kerülő fiatalok általános és szakmai műveltsége megfelelőnek mondható, de gondot okoz, hogy az újfelvételesek többsége a bányászatban nem használható szakmával rendelkezik és betanításuk, átképzésük nem megy egyik napról a másikra.A fiatalok — fizikai, műszaki és egyéb területen dolgozók — döntő többsége becsülettel végzi a munkáját. A munkássá válás folyamatában a szocialista

A Magyar Kommunista Ifjúsági Szövetség 1986 májusában tartandó XI. kongresszusa tiszteletére a KISZ Mecseki Ércbányászati Vállalat Bizottsága versenyre hívja a bányászatban dolgozó kollektívákat, ifjúsági brigádokat.Felhívásunkat a bányá. szat munkásmozgalmi múltjára, közösségünkben rejlő, a felelősségteljes munka által kovácsolódott, összetartó erőre alapozzuk.Célunk a közelmúltban lezajlott Bányaipari Dolgozók Szakszervezete XXIII. kongresszusának határozata mellemében, hatékonyán és negújulásra készen végezni termelő munkánkat, egyformán gondoskodni szakmánk itánpótlásáról és a munkáján megfáradt nyugdíjas jányászokról. ■A felhíváshoz csatlaké- '.óktól az alábbi célok teljesítését várjuk:1. Gazdasági feladataik maradéktalan végrehajtása mellett legyenek részesei a műszaki fejlesztésnek, járjanak elől az új technikák és technológiák alkalmazásában.2. Fordítsanak nagyobb figyelmet az anyag- és energiatakarékos munkavégzésre.3. Fegyelmezett magatartással, újításokkal, ésszerűsítésekkel járuljanak hozzá a balesetek elkerüléséhez és megelőzéséhez, a jő munkahelyi környezet kialakításához. ..-ff-- .7-V4. Támogassák a pályakezdőket, az új dolgozókát.
(Folytatás a 2. (Máíón)

brigádmozgalom, a munkaverseny nevelő, jellemformáló hatással bír. A szocialista munkaközösségek az arra érdemes fiatalokat a brigádok tagjai sorába fogadják. Jelenleg a fiatalok mintegy 60 százaléka szocialista brigádban, 20 százaléka ifjúsági brigádban tevékenykedik.A fiatalok erkölcsi és anyagi megbecsülésé a bá-i nyamunka elismerésének vi-’ szonylagos javulásával arányosan növekedett. Ugyanakkor a külszíni állományban dolgozó pályakezdők keresete igen alacsony. Jelentős a bérek differenciálódása a felsőfokú végzettségű fiatalok körében is.
(Folytatás a 2. oldalon)
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A vállalat
ifjúságának
helyzete

(Folytatás az 1. oldalról) nál már-már aggasztó mé-Az ifjúságpolitikai munka a vállalat gazdasági, pártós társadalmi vezetése tevékenységében, feladatkörében fontos helyet foglalt és foglal el. Korábbi időszakókban is, de napjainkban egyértelműen igaz, hogy a fiatalok megszerzése és megtartása létkérdéssé vált a vállalat; életében, jövőjében. A vállalat és* az üzemek gazdasági vezetése a nehezebbé vált gazdálkodási feltételek ellenére jelentős anyagi és szellemi eszközt, erőit fordított a fiatalok megszerzésére, megtartására, a beilleszkedésük segítésére, szociális helyzetük javítására, kulturális és sportigényük kielégítésére. A pályakezdésre ez idő alatt nagyabb figyelmet fordítottak. ,Az elnöklő Varga Jenő pb-titkárhelyettes, a párt- építési munkabizottság vezetője szóbeli kiegészítésében utalt azokra a kedvező folyamatokra, amelyeket az 1970-es párthatározat, majd az Ifjúsági Törvény megalkotása után megindultak. Az ifjúsági parlamentek jelentőségét hangsúlyozva úgy vélekedett, hogy ezen a fórumon felvetett problémák egy részét sikerült orvosolni, de olyan visszatérő gondok, mint a jövedelem, a lakáshoz jutás lehetősége, a szakmai előrelépés, az egzisztenciális kérdések megmaradták, illetve újra termelődtek.A fiatalok eszmei, politikai, erkölcsi nevelésének fontosságát kiemelve szólt a fiatalok egészségügyi helyzetéről. Az adatok riasztóak, a vállalatunknál munkára jelentkező fiatalok 40 százaléka egészségileg alkalmatlannak bizonyul az orvosi vizsgálaton. Sokuk-
. A Mecseki 
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reteket ölt a dohányzás és az italozás.
Hrisztov B. Iván, a KISZ MÉV Bizottságának titkára egyebek között szólt az ifjúsági parlamentek tapasztalatairól, a KISZ vállalási szervezettségéről, az 15Ó0 ' ifjúkommiinistáról. akik többségükben példát mutatnak a hozzánk kerülő fiataloknak, segítik pályakezdésüket,''. beilleszkedésüket.' :
Hagyó Árpád, a II. sz. bányaüzem pb titkára azokról a problémákról beszélt, amelyek a fiatalok kükében elégedetlenséget, mozgolódást váltanak ki, ilyenek, a bérezés, a rehabilitáció, vágy a szakmai képzés kérdése. A fiatalok nem szívesen vállalják a tanulást, az iskolát, hiszen amellett, hogy igen • nehéz, munkát végeznek amúgy is sokat vannak távöÉ otthonról, Aki pedig teheti, inkább , maszekol, másodállást vállal szabad idejében.
Hudecz Nóra, a Kutató- fejlesztő üzem fizikusa elsősorban a fiatal műszakiak problémáiról beszélt. Ügy vélekedett, hogy a keresetkülönbség miatt ezek a dolgozók hátrányos helyzetbe kerülnek, hiszen még ha kapnak is például lakást, álig-alig képesek az anyagi terheit felvállalni. A szakmai képzés, továbbképzés is lehetőségekben behatárolt, éppen az anyagi terhek miatt. A szakirodalom és elsősorban a külföldi szakirodalom egyre drágább és egyre nehezebben hozzáférhető. ■
Kemény Árpád, az MSZMP Baranya megyei Bizottságának munkatársa arról szólt, hogy a párt mindig is megkülönböztetett figyelmet fordított a fiatalok problémáira, s ez a törődés nem kampányszerű, hanem folyamatos. Hangsúlyozta a fiatalok eszmei, politikai, erkölcsi nevelésének a szükségességét, a „fiatalok számára egyértelmű, világos jövőképet kell adnunk” — mondotta egyebek közt.
Deák László, a IV. sz. bányaüzem csapatvezető vájára, az MSZMP KB tagja arról szólt, az utóbbi időben nem született olyan politikai állásfoglalás, amely ne érintené valamilyen formában az ifjúság gondjait az ifjúságpolitika problémáit. Sok minden történt, sok probléma rendeződött az 1970-es ifjúságpolitikai határozat óta. Persze a gondok orvoslása a gazdasági lehetőségek függvényében realizálható — mondotta.Varga Jenő összefoglalójában leszögezte, hogy az ifjúságra vonatkozó felsőbb párthatározatokat — figyelembe véve vállalatunk sajátosságait — a gyakorlatban kell végrehajtani. A fiataloknál felgyülemlő problémák megoldása, nem a jóakarat, . hanem legtöbbször az anyagi lehetőségek függvénye.Végezetül a testület a jelentést az itt elhangzott észrevételekkel együtt, egyhangúlag elfogadta,Nógrádi Gábor

„...hogy elszaladtak az évek”

II. sz. bányaüzemi nyugdíjas
párttagok találkozója
I z elmúlt év végén rendezte meg hagyományos,jó hangulatú nyugdíjas találkozóját a II. sz.| bányaüzem pártbizottsága. Szemmel láthatólagmindenki örömmel találkozott régi elvtársaival. A finom estebéd elfogyasztása után kellemes zeneszó közben megszólaltattunk egy-két kedves nyugdíjas párttagot.

Soponyai József — a még ma is délceg, erős ember — 191.9-ben született és1974-ben, ment nyugdíjba. Tizennyolc évig dolgozott a II. SZ. bányaüzemben, előtte politikai tiszt volt a villányi rendőrkapitányságon. Üzemünkben fúrómester- kérit, majd : szakvezető fú- rómesterként dolgozott. 1945 óta párttag, a gépészet—fúrás alapszervezet szervező titkára volt.— „Őrségváltáskor.” a lakóterületi -I-es pártádapszék- vezet pártvezetőségébe- választottak, ahol már 11 éve a tömegszervezet és tömeg- mozgalmi munka irányítása a feladatom.' Emellett a Mecsek Áruház . rendészeti munkájával is foglalkozom. Örömmel tölt él,- hogy a párttagok problémáinak megoldásával törődhetem és annak, hogy bizalommal keresnek fel a lakásomon. Kérem azokat az elvtársakat; akik az üzemből nyugdíjba készülnek, hogy ne
A XI. KlSZ-kongresszus jegyében

Össztitkári értekezlet
Vállalatunk KlSZ-bizott- sága az elmúlt év végén össztitkári értekezletet tartott, melyen többek között meghatározták a politikai feladatokat a KISZ XI. kongresszusára való felkészülésben. Az 1986. május 22—24-én sorrakerülő kongresszust a megelőző időszakban felmenő rendszerű szervezeti eseményekre kerül sor, melyeken belül a különböző szintű vezetőségek és bizottság választása is napirenden szerepel. Az alapszervezeti taggyűlések és az üzemi küldöttgyűléseket követően a vállalati KISZ küldöttgyűlés március 22-én kerül lebonyolításra.Az össztitkári értekezleten 

Hrisztov B. Iván, a vállalati KISZ-bizottság titkára beszámolójából megtudtuk, hogy az érdemi munka feltételeinek biztosítása érdekében az üzemi KISZ-bi- zottságoknak február 22-ig két taggyűlést kell tartaniuk. Az első taggyűlés napirendje az elmúlt év és a KISZ-tagok munkájának értékelése, valamint a vezetőségek és a küldöttek megválasztása, második taggyűlés napirendje az 198G- os mozgalmi év akcióprogramjának elfogadása, a kongresszusi vitadokumentum vitája és az új tagsági könyvek átadása.Evvel kapcsolatban az általános elvárások is megfogalmazódtak. Ezek szerint valamennyi KISZ-bizottság

féljenek a pártnyugdíjas élettől, mert feltalálják magukat bármelyik alapszervezetünknél, ahol örömmel fogadják őket — fejezte be Józsi bácsi.
Kónya János 58 éves. Üzemünknél 25 évet töltött, előtte István-aknán és Kos- suth-bányán dolgozott. Volt munkatársai szerint akkoriban az egyik legjobb vájár volt.— Voltam csapatvezető vájár, robbantómester és aknász is. Harminchárom évet és 136 napot töltöttem föld alatti munkával. Nyolcszor Kiváló dolgozó és három kormánykitüntetést kaptam ez idő alatt.— 1945 óta vagyok párttag, jelenleg az újmecsek- aljai 3-as alapszervézetnél. A tényleges pártmunka alól sajnos mentesítve vagyok a rossz egészségi állapotom miatt.
Berenczi Antal 65 éves, 1957-ben került az üzemhez csillésként, majd vájár lett.

minősítse az irányított alapszervezet és annak titkárainak tevékenységét.— Egyre erősebb politikai szervezetté kell, hogy váljék a KISZ és ennek érdekében bátrabban kell élni az adott lehetőségekkel — mondotta az értekezleten Hrisztov B. Iván.A vállalati KISZ-titkár beszámolója után Kovács 
István, a vállalati pártbizottság titkára vállalatunk politikai helyzetéről számolt be, majd Mészáros 
István, a vállalati szakszervezeti bizottsága titkára a BDSZ XXIII. kongresszusáról és határozatairól szólt.

Pál István, a III. sz. bányaüzem és Demkó László, a Kutató-fejlesztő üzem KISZ-bizottságának titkárai videos élménybeszámolót tartottak. Vállalatunk előtt álló feladatokról dr. Patla 
Károly tervgazdasági osztályvezető számolt be.Az év zárásaként Siklós város KISZ-bizottsága titkárának, Varga Katalin
nak segítségével az értekezlet résztvevői közös kul- túrprogramon vettek részt Máriagyűdön, ahol vacsora és borkóstolás is szerepelt. 
Á szervezőbizottság sort■tt egy szervezeti lturális totó megren- ?re is, melyen Varjú ) (III. sz. bányaüzem), 

stván (III. sz. bánya- és Kalina János (IV. ínyaüzem) szerepeltekdkeresebben.Keller Gabor

Csapatvezető vájárként súlyos balesetet szenvedett.-r Bányaomlásba kerültem. Éj jeles műszakban eltemetett a kőzet. Folyamatosan három évig voltam táppénzen. Koponya- és hátgerincműtéteken estem át. 1963-ban rokkantsági nyugdíjba kerültem. Jelenleg tűrhetően érzem magam. 1957 óta vagyok párttag. Alapító munkásőr vagyok és még ma is mint aktív munkásőr tevékenykedem. Annak idején gyorsvágat- hajtók voltunk, 251 métert hajtottunk ki egy hónap alatt. Szívesen emlékszem a munkáséveimre, nagyon jó kollektívánk volt.
Czeinder Józsefné — Ili 

néni — 1947-től párttag, jelenleg a nyugdíjas alapszervezetnél információs bizottságban munkálkodik.— Nyugdíjba menetelem előtt pártbizalmi és szak- szervezeti bizalmi voltam Mikor így összetalálkozunk látom, hogy elmúltak az évek. Akik itt ülnek körülöttem, szinte mind a sérültjeim voltak. Jó érzés, hogy segítséget tudok nyújtani nekik. Szabad bejárásom volt a klinikákra, már másnap rohantam érdeklődni felőlük. Ha találkozom velük, újra átélem a régi munkáséveimet.Remélem valamennyiéi jó egészségben találkozunk jövőre is. S.-né Forr Anikó
Felhívás

(Folytatás az 1. oldalról)Segítsenek betanításukkor, hogy a bányamunka megismerése révén megkedveljék a szakmát és jó, hűséges bányásszá váljanak.5. A nyugdíjas, idősebb munkatársaink javát szolgáló alap biztosítására szer vezendő kommunista műszakon vegyenek részt.6. Testi és szellemi épségük megóvása érdekében szervezzenek maguk és társaik számára sport-, turista és kulturális programokat, családos rendezvényeket.Kérjük a bányászati ágazat KISZ-bizottságait, hogy vállalatunk területén szervezzék, irányítsák és vállalati szinten értékeljék a versenyt. A vetélkedés meghirdetését, idő közbeni értékelését, valamint a végső eredményhirdetést kössék össze a KISZ-es szervezeti eseményekkel, ünnepekkel, a kongresszusi felkészüléssel.Az eredmények végső értékelése Pécsett lesz május 19—20-án. Ide vállalatonként (a szervezőkön kívül) az első három helyezett brigád vezetőit várjuk a díjak átadása és — az ágazat és az ifjúsági mozgalom soron- következő feladatairól, terveiről szóló — beszélgetés és konzultáció céljából.Abban bízunk, hogy a versenyfelhíváshoz csatlakozó kollektívák es egyének gazdasági munkájarpo- litika! tevékenysége hozzájárul ágazatunk fejlődéséhez, a bányászat reális társadalmi megítéléséhez, a XI. KISZ kongresszus megrendezéséhez. KISZMfiV Bizottsága

„A munka volt 
az éltető elemem"

Pék Sándorné— 1957 áprilisában kerültem a vállalathoz, az akkori Főműhelybe, könyvelőpénztárosnak. Én írtam meg az első anyagkönyvelési kartonokat, s nyitottam neg az első pénztárkönyvet. Később a bérszámfejtéssel és SZTK ügyintézéssel foglalkoztam, mígnem 1961-ben megbíztak a Szolgáltató üzem bércsoport vezetésével. Üzemünk feladatköre állandóan bővült, bonyolultabb, sokrétűbb lett a számviteli munka. Ez izükségessé tette, hogy a vezető könyvelőnek legyen helyettese. így lettem 1963 decemberétől a nyugdíjazásomig számviteli és bércso- jortvezető. Mivel elköte- eztem magam a számviteli munkának, továbbtanultam ;s megszereztem a mérlegképes könyvelői oklevelet — kezdte életútjának ismertetését Pék Sándorné, majd így folytatta:— A munka volt az éltető elemem, újratermelte a következő napra az erőt. Felfogásom az volt, hogy amíg két számot össze lehet és kell hasonlítani, addig nem lehet és nem szabad tévedni. Mindennek megvan a maga kontrollja. Ezt a kontrollt követelem meg magamtól és másoktól is.
— A gazdasági munkáján 

kívül milyen társadalmi fe
ladatokat oldott meg?— 1962 óta végeztem az üzemben nyugdíjelőkészítést. Húsz éven át terjesztettem a Kossuth-kiadvá- nyokat, egy évtizeden át pártbizalmiként dolgoztam a pártban. Az Egyetértés brigádnak — mely az idén ünnepelte 20. születésnapját— alapító tagja voltam. A magánérdekem elé helyeztem mindig a közösséget, ezért nem éreztem soha terhesnek, vagy fárasztónak a— sokszor — gyorsított tempót.

— Hogyan értékelték 
munkáját?— Pályám során öt alkalommal minősítették munkámat Kiváló dolgozóra, 1982-ben Kiváló munkáért miniszteri kitüntetésben részesültem. Huszonkilenc évig jártam minden nap ugyanazt az utat. Nagyon nehéz megválni a munkahelytől, mely a második otthonom volt. A közösség, a kolégák hiányozni fognak. Ezúton szeretnék elköszönni mindazoktól, akikkel munkám közös volt.— Megpróbálom nyugdíjas napjaimat is tartalmasán eltölteni. Felszámolom az otthoni restanciákat, olvasok, s ezentúl a családom lesz az első. Ilelstáb Judith
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A munka minőségén kell javítani
(Folytatás az 1. oldalról)tagdíj . visszahúzó hatásáról, mely időközben megoldódott —, de megjelölte az elkövetkező időszak fő feladatait is, így az új dolgozók beilleszkedésének további segítését, a koncentráltabb gazdálkodást, a munkaszervezés színvonalának javítását, az önköltség- csökkentést, a munkahelyi demokrácia bővítését.A hozzászólások több témakört érintettek.
Farsang Lajos vájár például elmondta, hogy aránytalanul kismértékben veszik figyelembe á szocialista brigádok értékelésénél a kulturális tevékenységet.
Kecskés József vájár, szakszervezeti főbizalmi véleménye szerint ez az év a választások éve, de a felszólalások során felvetett rengeteg problémának a megoldásától — mint pél

A nagy
A II. sz. bányaüzem 25. szintjén egy közel háromkilométeres utazásra indulunk, át az V. sz. bányaüzem ércvagyonába. Oda, ahol a 28-as feltöréshajtó csapat dolgozik. Felelőtlenül, Tischler Ferenc körletvezető baráti' invitálására a mozdony mögötti népes csillében foglalok helyet. A zötykölődő utazás alatt aztán arra gondolok, hasonló érzésben lehet részük azoknak a birkáknak, melyeket a vágóhídra szállítanak.A munkahelyen Bertus 

Ferenc csapatvezető vájár és Bogdán László csillés sárosán, vizesen jó hat méter magasan dolgozik. Az eszeveszetten dübörgő fúrógépet leállítják, csend üli meg a vágatot. Percekkel később már arról beszélgetünk, hogy egy kétfős csapat miként tudja október hónapban teljesíteni éves tervét.— A legfontosabb az ellátás — mondja a csapat- vezető — az, hogy minden itt legyen, ne kelljen várni semmire. Persze az is fontos, hogy becsületes, hajtós munkával minden műszakot le kell dolgozni.— Ferike nagyon jó feltöréshajtó — mondja apai hangon a körletvezető-hé- lyettes — igaz, jó tanító- mestere volt, Kotri Páltól örökölte a 28-ast.— Ez igaz, de az is — szól közbe a csapatvezető —, hogy az azóta eltelt öt év alatt három huszonéves került mellőlem rehabilitálásra. ök vígan sétálnak, gondtalanul élnek, én meg vén fejjel itt gürcölök a piszokban — mikor az utolsó
VÁLLALATI ÉS ÜZEMI TERVMUTATÓK 

(KIEMELT) TELJESÍTÉSE 
az év elejétől

VÁLLALAT:
fémtermelés kg 
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geológiai mélyfúrás fm

ÉRCDÚSÍTÓ ÜZEM:
vegyi feldolgozás t

BÁNYAÜZEMEK:

nyersérctermelés fkg 
'vágathajtás fm

dául a rehabilitáció kérdése is — a megvalósításban az emberek többet várnak.
Bartos István körletvezető a termelést érintő gondokról, feladatokról, a következő év várható munka- körülményeiről beszélt. Ehhez kapcsolódott Bujtor Bé

la üzemigazgató hozzászólása is, melyben a hangulatteremtés fontosságát emelte ki. Ez a körlet ugyanis előreláthatólag utoljára kerül át az V-ös bányaüzembe és így hosszú időn keresztül kell elszigetelten, önálló egységként tevékenykedni, s ehhez az önállósághoz a jó hangulat, a jó közösségi szellem megteremtése elengedhetetlen feltétel.A fiatalok nevében Gön- 
czör Zoltán alapszervezeti KISZ-titkár szólalt fel, hiányolva a KISZ-tagság munkájának részletesebb értékelését, annál is inkább, mivel az I-es körleti KISZ- alapszervezet 40 százaléka

Felvételünkön jobbról Bertus Ferenc csapatvezető vá
jár és Bogdán László csillés a feltörés biztosításához 
szükséges keretfát húzatáshoz készítik elő.

Bálint Jenő felvételeszavakat mondja, hamiskásan mosolyog.— Februárban én is elmegyek — veti közbe Bogdán László — hat hónapra katonának.— Na látja — mondja a csapatvezető —, újabb ember után kell ismét néznem. Persze csak arra az időre, amíg Laci katona. Így sportszerű, így becsületes. Innen megy el, ide jön vissza.— Csak az a baj — mondja a csillés —, hogy három hónapja vagyok itt, sok mindenre kell még figyelnem, tanulnom. Nos, mire belejönnék a munkába elvisznek katonának, s ha majd leszerelek, a beleta- nulást a feltöréshajtásba elölről kell kezdenem.— Nekem meg három hónappal ezelőtt szükségem
(I.—XII. hó)

102,5%
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99,6%

109,7%

100,1%

II. III.
százalékban
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100,3 104,8 101,0
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párttag. Egyben javaslatot tett a fiatalok aktivizálására, a közös munkában: erőteljesebb számonkérést, konkrét, személy szerinti feladatokat kérve a pártvezetőségtől.A beszámoló egyhangú elfogadása után Rajnai József elvtárs értékelte az elhangzottakat. Röviden ismertette a megyei pártbizottság összekötő szerepét, a pártós gazdasági élet kapcsolatát. Az ideológiai munkában a politikai kiállásra, a megértés és a magyarázat szerepére, a végrehajtásban a részvétel . fontosságára hívta fel a figyelmet.Végső összegzésként elmondható: a termelésben az azonos minőség kihozatalához egyre több követ kell megmozgatni, de minden követ meg kell mozgatni ahhoz, hogy minden vonalon tartani, javítani tudjuk a minőséget.
Mészáros Endre

volt egy csillésre. Több embert kipróbáltam, s Lacit választottam. Ügy tűnik, jól döntöttem — summáz a csapatvezető.
V. T.

Munkavédelmi vetélkedő

Bihari János „eltört” ujját Diinimert Gyula kötözi. 
Balról Csór József. Ök egyébként a győztes csapat tag- 

Keller Gábor felvételejai.
Az ÉDÜ biztonságtechnikai 

csoportja, dr. Bárány Imre ve
zetésével njinden évben meg
rendezi az tizem kétfordulós 
munkavédelmi vetélkedőjét.

A 27 háromfős csapatból 9 
csapat került a döntőbe. A se
lejtezőben a maximálisan el
érhető pontszám 40 volt. A

Ismét jó évet zárt
az M-12 fúróberendezés

Képünkön Károlyi Sándor indulás előtt ellenőrzi a fú
rógépet. Egyed Imre felvételeÉgig érő fák között bújik meg a fúrótorony. Az úton fsak nedves az agyag, de a torony körül térdig érő a sár. .íöltözik a berendezés, s a hatalmas teherautók alaposan felvágják a talajt. Ko- ;si, kocsit követ, nagy a hajtás, hogy mielőbb minden átkerüljön az új fúróalapra, s meginduljon az új ürás mélyítése.Nem véletlenül látogattunk mégis az M—12 berendezéshez ilyenkor. Lauer 

János üzemegységvezető szava pattog. A költözés körültekintő munkaszervezést igényel. Az eddigi brigáderedményt meg kell tartani, sőt megfejelni. Az M—12 brigád teljesítette először a Kutató-mélyfúró üzemben az éves tervét. Boa Géza vezető fúrómester, brigádvezető, Bóka Já
nos, Károlyi Sándor fúrómesterek, no, meg Göncz 
János nyugdíjas fúrómester és munkatársai jó munkát végeztek. 1984-ben elnyerték a Vállalat kiváló brigádja címet, az idén is még á kongresszusi versenyben a fúróberendezések versenyében összesítve üzemi elsők, most is jó helyezésre számíthatnak.Károlyi Sándor most a

csapatok felkészültségét mu
tatja, hogy a döntőbe jutott 
csapatok 32 pontszám feletti 
teljesítményt nyújtottak. Első 
helyezett a József Attila szo
cialista brigád csapata, máso
dik a dozimetria csapata, har
madik a Május 1 szocialista 
brigád csapata lett.

fúrómester. S alig kezdünk beszélgetni, rögtön kiderül: utolsó műszakjait tölti. Nyugdíjba vonul. Megint kevesebb lesz az üzember egy régi jó fúrással.— Még egy hónap van hátra a munkában — mondja Károlyi Sándor. — Haj' mine év után azt hiszen megérdemlem a pihenést őszintén szólva várom már hiszen akármilyen szép élet is a fúrásoké, bizony nehéz Hó és eső, hideg és kánikula, mindegy, a gépnek forognia kell. A szívem sincs már teljesen rendben, meg aztán itt is fáj ott is fáj. Ennyi munka után, ha jó is lesz a pihenés, persze nemigen hiszem, hogy nyugtom lesz. Van egy kiskertem, ott azért eldolgozgatok. És végre jut időm az unokámra is.— Nem régóta dolgozom az M—12 berendezésnél, előzőleg főleg az M—9-nél dolgoztam. De ismertem mindenkit itt is, jól érzen magamat. Közvetlen munkatársaim Osztrogonácz Jó
zsef fúrómesteriskolás Brunner József, Turbula 
Ferenc voltak. Nem volt bajom velük. De jól kijöttem a műszakiakkal is, megértettük egymást. Ez a munkahely jó volt, bár az előző fúróponton is jó eredményt sikerült elérni.— Elismerés? Hát volt az is. Egyszer kaptam Kiváló dolgozó címet. Talán érdemeltem volna még valamit vagy többször is. Dehát így jött ki a lépés ...— Nem, nem. Mint nyugdíjas nem jövök vissza dolgozni. Persze biztosan nagyon furcsa lesz, nem kell reggel négykor kelni, éjszaka dolgozni. Azért, ha ösz- szefutok majd régi munkatársaimmal, biztosan jól el fogunk beszélgetni.így mondta Károlyi Sanyi, de a közösség' összetartó ereje nagy, kivált egy olyan kitűnő brigádé, mint az M—12. Úgy aztán cseppet sem lepődnék meg, ha néhány hónap múlva a fúrógépnél találkoznánk Károlyi Sándorral, mint sok más nyugdíjassal, akit visz- szahúzott a szíve a sokat szidott, csúnyának mondott de mégis szeretett szép fú- rósélethez.

Koch László

Fiatal
műszakiak

Benkovics
István

Bárhogy kutatok emlékeim
ben, nem hiszem, hogy valaha 
is mosolyogni láttam, igaz 
ugyan, hogy mindig úgy ho
zott vele össze a sors, mikor épp 
az egyik GHH nagyjavításon 
volt, vagy a szervizkocsi úgy 
vonszolta le magát a 10. szinti 
szervizállomásra.

Ha váltottunk néhány szót, 
problémákról soha sem beszélt. 
Pontosabban sosem panaszko
dott. A felmerülő gondokat 
mindig úgy kezelte, mint amit 
orvosolni kell, mint amit orvo
solnak is. Ez az emberekbe, a 
munkatársaiba vetett hite teszi 
oly derűssé, hogy a mosoly 
fölösleges.

No persze, ilyen felelős
séggel a vállon ki tud moso
lyogni. Benkovics István két és 
fél éve a III. sz. bányaüzem 
VI-os körletének a vezetője, s 
ma már az üzem érctérmelésé- 
nék csaknem a felét az ő kör
lete adja.

Az -egyetem elvégzése után 
— hat évvel ezelőtt -— nem 
volt számára ismeretlen az 
uránbánya.

— Itt töltöttem az éves gya
korlatokat — meséli. — Ny3- 
ranta vájvégen dolgoztam, az
tán Németh Lajos, az akkori 
főmérnök szerződést ajánlott. 
Előbb aknász voltam, majd 
körletvezető-helyettes, s nyolc
vanhárom óta körletvezető.

— Gondolom, más; ez a kör
let, mint a többi. Már csak 
azért is, mert hét termelő csa
pat dolgozik csupán, de kor
szerű technikával és igen nagy 
termelékenységgel.

— Tulajdonképpen az önjáró 
technika az, ami más. Mivel az 
egyetemen elsősorban szénbá
nyászattal foglalkoztunk, az ön
járó technika alkalmazásáról 
vajmi keveset tanultunk. A 
körletvezető, a körletvezetés te
vékenysége nagyjából ugyanaz, 
mint másutt, talán csak a gé
pészettel való kapcsolat szoro
sabb — hiszen nagyon sok mú
lik a technika állapotán — és 
a bányaművelés terén vannak 
különbségek.

Szóba kerül a nagyobb lét
számú telepítés kérdése. Ahhoz, 
hogy a körlet ma közel 120 szá
zalékon álljon a korábbi har- 
mincegynéhányról, közel ötven 
főre emelték a produktív lét
számot. így jelentősen emelke
dett a korszerű szállító- és fú
róberendezések kihasználtsága 
is.

— Ez a létszámnövelés — a 
termelési eredményekkel — úgy 
tűnik, önmagáért beszél.

— Kétségtelen. így elég hom
lokot (munkahelyet) tudunk 
biztosítani a csapatoknak, de 
nem ez a felső határ. Hittel és 
szorgalommal dolgozó bányá
szaink egy ennél nagyobb gép
park ellátására is képesek len
nének.

Nógrádi G.-Berényi T.

Ne kelljen irama semmire...

28-as
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Vetélkedő, 
vetélkedő

A szeptember.felkészülés sel telt el. Majd eljött az október is, a versengések időszaka. Az MM-be bene' vezeti brigádok tudják, tanúsíthatják, hogy az idei kiírás bőven nyújtott lehetőséget arra, hogy ki-ki megtalálja a magának tetsző feladatot. Idő is, alkalom is adódott a felkészülésre. Egymást érték a programok Talán kicsit sok i>. Hiszen a kulturális kérdések is elég feladatot adtak (könyv színház, mozi, múzeum) Ehhez kapcsolódott még a most aktuális politikai feladat: a XIII. ^pártkongresz- szus (melyet figyelemmel kísértünk, mégis nagy felkészülést igényelt), a munkavédelem és biztonság- technika, valamint a városismeret.Hát vetélkedtünk mi is, újra. Miután kiosztottuk egymás közt az anyagot, nyakunkba szedtük a várost. Könyvtárak, mozik, múzeumok, színház. Hazaérve hatalmas könyvhalmaz. Kicsit sok! S, bár a csapaton kívüli brigádtagok szívesen segítettek, mégis a vetélkedő lényegében a három csapattagra korlátozódott. S, hogy milyen komoly felkészülésről számolhatunk be, bizonyítja, mindhárom dobogós helyezést Ércbányász csapat nyerte.Nyertünk a vetélkedőn. Nemcsak díjat. Ismeretek halmazát, s a mélyebb megismerés igényét.Vetélkedőnk felhangjai.Szép volt, jó volt az MM városi döntője. Második he lyezéSt értünk el, melyet 10 000 forint értékkel jutalmaztak. Okunk tehát panaszra nem lehet!De!A díj feltétele a következő: a pénzt kizárólag a brigád kulturális programjainak finanszírozására költ- hetjiik. így nem is pénzt, hanem utalványt kaptunk. Itt volt a karácsony, a nagy ajándékozások időszaka. Valahogy jobban esett volna, ha a kikötés helyett a pénzt kaptuk volna meg. Hiszen most mindannyiunknak inkább pénzre van szüksége.Vagy a kiírók bizalma nem terjed odáig: ha egy kulturális vetélkedőn második helyezést értünk el, a későbbiek folyamán nem fogjuk sajnálni magunktól a pénzt egy színház- vagy hangversenyjegy megvásárlásakor? Szirmai Vanda

Színesdiák versenye a SágváribanMár hagyomány, hogy a Ságvári Endre Művelődési Ház fotóköre évente színes- dia pályázattal zárja őszi programját. Ezúttal a cél az volt, hogy azok számára is adjunk bemutatkozási lehetőséget, akik még nem tagjai a fotókörnek, vagy nem indultak színesdia-pályáza- ton. így ezt az első alkalmat érthetően nagy várakozás előzte meg, úgy a zsűri, mint a kezdők részéről. Ideális körülmények között, december 5-én a megjelent vendégek előtt 18 pályázó 252 darab diapozi- tívjét a zsűri (Lendvai László, Várhegyi István, Füzy Tibor) közel három órán át értékelte, majd kiválasztotta a díjazottakat.

A dobogó mindhárom fokán Pályaválasztó fiatalokMegyei lapunk méltatlanul kurta hírben adta olvasói tudtára: a Munka és Művelődés szakmai és kulturális játék városi döntőjének eredménye: 1. II. Rákóczi Ferenc szb (MÉV), 2. Winkler Lajos szb (MÉV), 3. Magyar Szovjet Barátság (MÉV).Talán nem tűnik öntömjénezésnek, ha a lapban néhány szóval kommentáljuk a fenti tényt. Mindenekelőtt nagy és kellemes meglepetés, hisz erre legmerészebb álmainkban sem gondoltunk. Természetesen számítottunk bizonyos sikerre — hisz lehet-e anélkül csinálni? —, de a „teljes” siker váratlan „fordulat” volt. De ez a fordulat egy kevéssé

esetleges dologra: arra a folyamatos munkára, felkészülésre, amely a döntőig tartott. Utólag is igazolja az eredmény a fenti brigádok csapatainak, s talán a Ságvári munkatársainak a munkáját is. Korábban e hasábokon, de a művelődési ház műsorfüzetében is rámutattunk, hogy a meny- nyiség furcsa módon csapott át minőségbe az MM- ben, ami a MÉV szerepét illeti. Miközben csökkent a résztvevő brigádok száma, növekedett azok egy jó részének a felkészültsége. Látjuk, hogy ez a tendencia látványos, szép eredményeket is hoz. De nem lehet nem észrevenni, hogy bányaüzemi csapat nem ju

ámultak
Műsoros divatbemutatót rendezett decemberben a Baranya megyei Vendéglátóipari Vállalat a Szliven étteremben. A MERUKER, a TRITEX, a RÖVIKÖT, a Cipőker, a Bőrgyár és a DONNA butik kollekciói a gondosan és jó ízléssel ösz- szeválogatott ruhák, a ringó manökeneken egész másképp hatottak, mint előző napok'on az üzletekben. Pedig a ruhák ugyanazok, a lányok sem vékonyabbak a vásárlóknál, csak viselik(!)ruhákat, ügyelnek az anyagok, a színek és a társminták harmóniájára. Kihangsúlyozzák magukon a szexit, s takarják az előnytelen pontjaikat. Mert az alak is fontos, amit nem árt tudni róla: formálható. A karcsúság egyik titka, no meg a helyes táplálkozásé, a bőséges zöldség-, gyümölcsfogyasztás. Ezekből állított ki és adott ötletet aFÖLDÉRT.A ruhák után — a lá- riyok, asszonyok legnagyobb örömére — Gergely 

V. Róbert lépett elő és énekelt néhány dalt.Nem lepődtem meg, mikor az „Átváltoztatjuk — sarokban” sorbaálltak az önmagukkal elégedetlenek, s kértek tanácsot, milyen frizura illene leginkább kerek arcához, illetve hogyan sminkeljen holnaptól. A ta

Sorrendiség nélkül a díjakat kapták: Kovács István (Kutató-mélyfúró üfcem), „Fúrótorony” című munká
ja, a konstrukciót kiemelő és a témát jól hangsúlyozó sziluett megoldása kitűnő munka.; Horváth Csaba (IV. sz. bányaüzem) „ősz” című diá- já az est egyik meglepetése volt, amely nem a múló pillanat érdekességével, hanem artisztikumával hat. i Svastits Aladár (Kutató- féjlesztő üzem) „Kettős portré” című fotója a témakört kitűnően ismerő szerzőről árulkodik.Endrédi Mária „Téli táj” című lírai hangvételű, jól komponált diája magában hordozza a rátalálás örömét.

nácsok természetesen helyben bizonyítást is nyertek a férjek legnagyobb ámulatára.Megszólítottam két várakozó hölgyet, mire számítanak a „műtét” után?— Egy ideje nem tudok mit kezdeni a hajammal. Bármerre fésülöm, úgy érzem nem áll igazán jól. Szeretném szakembertől hallani, milyen frizura illik hozzám — az arcomhoz, a termetemhez és öltözködésemhez. Direkt nem öltöztem túl alkalmiba, hogy ne az legyen a mérce.— Kíváncsi vagyok, így ismeretlenül mit mond majd a fodrásznő. Van-e egyáltalán ötlete. Mert voltam már úgy, hogy minden elképzelés nélkül mentem fodrászhoz. Szerettem volna más lenni, mint amikor odamentem. Más lettem — csináltak egy divatjamúlt egyenfrizurát. Azóta vagy képet viszek, vagy elképzelést, milyen fazonra gondoltam.A decemberi házi költség- vetésben nem okozott feszültséget ez a kis kiruccanás. Az 50 forintos belépőjegy, mely részt vett a tombolasorsoláson, az ingyenes átváltoztatás mindenkinek kellemes kikapcsolódást jelentett az ünnepek előtt.
Ilelstáb Judith

Két különdíj is kiosztásra került, amelyeket Ádám Imre „Parasztház” és Sém- son Margit (Kutató-mélyfúró üzem) „Kastély” című munkái nyerték. A díjazottakon kívül számtalan kitűnő munkának örülhetett még a közönség. Megállapítható, hogy jól sikerült bemutatkozás volt, mely egyúttal meggyőzött benün- ket arról is, hogy az egyedül dolgozó amatőröknek fontos az antentikus helyről időnként kapott visszaigazolás munkájukról, elképzeléseikről — azért az ilyen pályázatokat a jövőben is szorgalmazni fogjuk.A díjazottaknak ezúton gratulálunk.
Füzy Tibor

tott a városi döntőbe. Ez nagyjából kijelöli az új MM feladatait, s továbblépésnek lehetséges útját, módját is. Kell, hogy legyen az MM- ben olyan terület, ahol a „föld alattiak” is eredménynyel és szívesen vetélkednek. Több választási lehetőséget próbálunk adni majd a brigádoknak, hogy minél szabadabban válasszák ki azt a témát, területet, amely- lyel szívesen foglalkoznának.S. ha ez sikerül, akkor a fenti szép sikerek mellett is meglévő elégedetlenségünk más tárgyat kereshet magának. Mégis hadd fejezzem be így: szívből gratulálunk a győzőknek!
Kocsi László

A Ságvári Endre
Művelődési Ház
januári programjából

Stúdiógaléria
17- ig: A Ságvári Endre Mű

velődési Ház Képzőművészeti 
műhelyének szövő kiállítása. 
Szakcsoportvezető: Farkas
Lászlóné.

20-tól február 14-ig: Horváth 
Olivér festőművész kiállítása.

Színházjáró busz

18- án: 17.00 órakor indul Ka
posvárra. Alex Koenigsmark: 
Agyő kedvesem. A Csiky Ger
gely Színház előadása. Részvé
teli díj: 150 forint.

Kamaraszínház

27-én 19.00 órakor: Drámai
események Dobozi Imre: Szél
vihar című műve alapján. A 
Monteverdi Birkózókor előadá
sa. Rendezte: Jeles András.

Ságvári Mozi

18- án: A házibuli folytatódik 
(francia film).

19- én: Titokban Honkongban 
(francia film).

25-én: Piszkos munka (ausztrál 
film).

26-án: A szavanna fia (olasz 
film).

Az előadások 16.00 és 18.00 
órakor kezdődnek.

A bizzalmi
Tizennyolc éve vesz részt 
a szakszervezeti mozalomban

péhl Jakabné 1967 óta dolgo
zik a II. sz. bányaüzemben. A 
geológiai csoport műszaki raj
zolója, munka mellett végzi a 
számítástechnikai tanfolyamot. 
Jelenleg a diplomamunkáját ké
szíti.A szakszervezeti mozgalom
ban már tizennyolc éve vesz 
részt. A szeptemberi munkahe
lyi csoport bizalmi választások 
során a geológiai-geofizikai cso
port szakszervezeti bizalmijává 
választották.

— Erzsébet, meglepett, hogy 
a legutóbbi választáson rád sza
vaztak?

— A csoportban sok a „régi” 
szakszervezeti aktivista, ezért 
számomra meglepetés volt, hogy 
engem jelöltek bizalminak. A 
tagság 95 százaléka rám szava
zott, és a megbízatást elfogad
tam.

_ Miért került sor a bizal- 
nílváltásra?

_ Elődöm, Gábor Szabolcs

Az öntő-formázó szakmunkás a fémek megolvasztásával és öntésével a legkülönbözőbb nagyságú és súlyú és alakú gépalkatrészeket, díszítőelemeket, általában további megmunkálásra kerülő félkész termékeket állít elő. A munka az öntőforma elkészítésével kezdődik, a munkadarab mintáját formaszekrénybe helyezik, majd kör- betöltik öntödei homokkal. A homok tömörítése után a szekrényt szétveszik, s a mintát kiemelik a homokból. A keletkezett sérülést ki kell javítani, a formát öntésre elő kell készíteni, majd a szekrény ismételt összerakása után a minta helyét előzetesen megolvasztott fémmel töltik ki, mely a formaszekrényben dermed meg.©Az 1986'87-es oktatási évben a Pécsi Vasas Ipari
Agyő kedvesemJanuár 18-án 17.00 órakor Színházjáró busz indul Kaposvárra. A részvételi díj: 150 forint.Néhány szót a darabról, az Új Tükör kritikusa tollából: „Alex Koenigsmark bohózata eredetileg ,csak’ bohózat, mélységét Gothár Péter rendező irányításával nyeri el. A zenekari tagok és környezetük alaptípusok, alapindulatokkal. Majdhogynem klisészerű fordulatokat agyainak ki. A zenekarvezető önfejű diktátor, ki mit sem törődik .népe’ boldogságával. A ,nép’ a szellemi, művészi és egzisztenciális alnyomorodott- ságba beleszokott hegedűs, tubás ts d> bos. meg. a hárfájától eltiltott, s ezért időnként lázongó hárfás- lány. A zenekarvezetőhöz tartozik még a talpnyalók archetípusa: a minidiktátort játszó, legalábbis magát annak képzelő házmester, egy titokzatos pincér, akiről csak azt tudni biztosan, hogj' nem igazi pincér, egy egészen igazi pincérlány, mellesleg a házmester lánya, valamint a zenekar- vezető felesége, .fölcsinált’

ezután az irodai csoporthoz tar
tozók főbizalmija.

— Hányán tartoznak hozzád?
— A csoport létszáma húsz 

fő. Ebből tizenhat férfi és négy 
a nő. A csoport tagjainak nagy
része közvetlen termelésirányi- 
tó, akik munkája döntően be
folyásolja az üzem termelését.

— Hogyan próbálsz segíteni, 
mint szakszervezeti bizalmi, mi
lyen terveid vannak?

— Igyekszem az elvárások
nak megfelelni, a csoport tag
jainak érdekeit képviselni. Sze
retném, ha a szakszervezeti ve
zetőség segítené a munkámat, 
a csoport tagjai is rendszere
sen tájékoztatnának egyéni, 11- 
letve csoportproblémákról. A 
gazdasági partnereimmel szeret
nem úgy kialakítani a kapcso
latot, hogy a dolgozók élet- és 
munkakörülményeit érintő prob
lémákat csoportszinten megold
hassuk.

F.-né Urbán Ilona

Szövetkezet a mohácsi 502. sz. szakmunkásképző intézettel közösen öntő-formázó szakma képzését indítja be Pécsett. Az elméleti képzés a szakmunkásképző iskolában, míg a gyakorlati, a szövetkezet pellérdi színesfém öntödéjében történik, ahová saját rendeltetésű busz áll rendelkezésre. Képzési idő az általános iskolát végzettek részére 3 év, kedvezményes étkezést, védőruhát biztosítanak, emellett különböző kedvezményeket élvezhetnek az itt dolgozók.A lakatos, esztergályos és villanyszerelő szakmunkás- képzés jövőre is folytatódik, melyek gyakorlati képzése biztosított a Szolgáltató üzemben. Kérésre az iskola az üzemhez irányítja a tanulót. Bővebb felvilágosí- , tűst ad Halász István személyzeti vezető.
H. J.

lánya és annak vőlegénye, aki a zenekar zongoristája.”„A társadalmat modelláló kis közösséget különböző manipulációkkal és a tehetetlenségi erő megfelelő irányba fordításával egészen a cselekvésig sikerül hergelni. A döntő pillanatban aztán persze minden másképpen történik — végsősoron marad a régiben.A Gáspár András tervezte és festette háttérfüggöny általános tájképe és konkrét térképe nem hagy kétséget: Közép-Európa, otthonunk. . •Az alaptípusok és klasz- szikus bohózati elemek rengeteg ötlettel, sziporkázó effektusokkal, elegáns színészi megoldásokkal, szellemes játékkal múlják felül önön lehetőségeiket. A rekeszizomgörcsig nevettető poénok főként az első rész-' ben követik ritmusosan egymást.A szó szoros és átvitt értelemben megrázó színház ez. De nevetünk, hál istennek.”
Kocsi László

Bizalmi
találkozó 
a III. sz. 
bánya
üzemben

A választások utón első al
kalommar a III. sz. bányaüzem 
bizalmijaival találkoztak a szák
szervezeti bizottság munkatár
sai. A főbizalmiak helyét, sze
repét, jog- és hatáskörét válto
zatlanul érdeklődés kíséri. Ho
gyan képviselik dolgozóinkat, 
milyen kérdésekkel, javaslatok
kal készültek a küldöttek az 
iparági kongresszusra? — kér
dezték. Egyre nagyobb az igény 
a családos üdültetésre. Téli, 
vagy tavaszi szünetben is jó 
lenne családos üdültetést szer
vezni. Javasolták még, hogy 
Balatonmária-fürdőn Jobban 
biztosítsák a beutalt dolgozók 
nyugodt pihenését.

Érdeklődtek a szentlőrinci ki
helyezett oktatások lehetőségei
ről, a Ságvári Endre Művelő
dési Ház fejlesztéséről és a fe
dett buszvárótermek létesítéséről.

dr. Roisz Andrásáé

A férjek csak
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A Művelt Nép Könyvterjesztő kínálta a könyveket.A Rodeo együttes gyermekműsorának közönsége.

Munkában a Télapó.

Az Ilyenek voltunk archíviilmvetítés szünetének vidám percei (felső, alsó kép).

Legyen
a vendégünk!
Társadalmi ünnepségeken oly sokszor feltűnt, hogy néhány szülő, vagy nagyszülő kiskorú gyermekét is magával hozza. Talán, mert nem volt kire hagynia az apróságot, vagy a gyerekre jutó, ugyancsak megrövidült időt a közös élmény és egyiittlét kellemes érzésével akarták meghosszabbítani.Tulajdonképpen ez a jelenség adta az ötletet, hogy a Ságvári Endre Művelődési Házban olyan rendezvények is legyenek, melyeken családok, különböző korosztályok találkozhatnak, együtt szórakozhatnak.A II. sz. bányaüzem dolgozói december 7-én elfoglalták a művelődési házat. Már kilenc órakor megérkeztek az első vendégek Szentlőrincről, Bükkösd- ről, Hetvehelyről, Bakonyáról, Kővágótöttösről. A fogadószobának elnevezett propagandista klubban video mesefilmek szórakoztatták a korai vendégeket. A zsúfolásig megtelt színházteremben a mikulásnapi ünnepségen a Rodeo együttes műsora gyermekeknek, felnőtteknek egyaránt kellemes élményt nyújtott. Meglepően szép, életszerű és jó kidolgozású fotókkal mutatkoztak be az üzem dolgozói, a Stúdiógalériában.okán érdeklődtek a térhatású képek és rajzok iránt. A video népszerűségével és jó filmjeivel szinte egész nap vonzotta a nézőket.A Művelt Nép Könyvterjesztő Vállalat gazdag választékkal és a városban már nem kapható könyvújdonságokkal jelent meg. Rövid ebédszünet után a kora délutáni órákban ismét megtelt minden terem. A közönségsikernek számító mozifilmeknél is nagyobb sikert arattak az üzem történetét megörökítő archív filmek, a lanovka átadásáról, a hatvanas évek május elsejei felvonulásáról, a bakonyai iskola és kul- túrház avatásáról, valamint a hatvanhetes nőnapról. „Ki az a fiatalember?”, „Hát az a legény kicsoda?” — felkiáltások kísérték a majdnem 30 éves múltat felidéző képeket, ahol a nagyapát ifjúként láthatta unokája. A családi esten ismét aláírták a PNSZ és az üzem együttműködésére szóló szerződést.
Régen nem látott tömeg volt a Ságváriban — mondták este az ügyeletes népművelők (a napi belépésszámláló két és fél ezer felé haladt). Az üzem naplójában olvasható mondat a szer- l vezők munkáját dicséri: „Folytatást várunk az egész nappal kapcsolatosan”. dr. Roisz Andrásné

A fotókiállítás megnyitásának közönsége.

Vári Éva színművésznő a családi est műsorában.

A fotókiállításnak nagy sikere volt.

Együttműködési szerződés aláírása a PNSZ-szel. A családi est vidám vendégei. Bálint Jenő felvételei
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A legjobbak között

Tömegsport 
mozgalom 
a Kutató
mélyfúró 
üzembenVolt egy passzív időszak az üzem sportéletében, amikor a tömegsport-mozgalom megfeneklett. Szerencsére ez az állapot nem tartott sokáig. Lelkes sportaktívák, 

Foór János vezetésével kihúzták a kátyúba rekedt szekeret és megindult egy új, máig is fejlődő, eredményekben gazdagodó sportélet. Ez nem kevés munkát igényelt, különösen ha figyelembe vesszük, hogy az üzem nem telepített munkahely.Mégis, minek köszönhető az az eredményesség és siker, amit ma az üzem magáénak mondhat? Beszéljen erről Galamb István, az üzem új tömegsport-felelőse.— Akarat, lelkesedés és a sport iránti szeretet. Azt hiszem, ezek a tényezők ösz- szessége volt a lendítő erő a mai szintre jutásunknak.
— A múltban el lehetne 

még időzni, de lépjünk ki a 
jelenbe. Mi volt az 1985-ös 
évben a legfontosabb fela
dat a tömegsport-bizottság 
számára?— Elődeink nyomdokait követni, szinten tartani a már elért eredményeket és az éves üzemi versenynap- tár programjainak megvalósítása.— S, mindebből mi való
sult meg és mi nem?— Kispályás labdarúgócsapatunk célja volt a Bányász Kupa megnyerése. Ez sikerült, sajnos nem így az SZMT Kupával kapcsolatos terveink. Együttesünk a döntőbe jutásért vívott mérkőzésen alulmaradt. Itt hibásnak érzem magam, többet tehettem volna a csapat összeállítása érdekében.— A Bányász Kupa több sportágában becsülettel helytálltak versenyzőink, így az asztaliteniszezők, sakkozók és lövészek. Különböző versenyszámokban rendeztünk üzemi bajnokságokat és évfordulók tiszteletére versenyeket.

— Milyen a nők aránya 
a tömegsportban?

— Az üzemi létszámhoz viszonyítva, illetve más üzemi mutatókat nézve jó.
— Van számukra folya

matos versenyzési lehető
ség?— Igen, a női asztalite- niszezőink a Bányász Kupán kívül részt vesznek a megyei bajnokságban és jelenleg az 5.—6. helyen állnak.

— Az utóbbi időben egy-

SakkA Bányász Kupa 1985. évi versenysorozata kettős pe- tőci sikerrel zárult. Az egész éven át tartó csapatversenyt nagy fölénnyel a IV. sz. bányaüzem „A” csapata nyerte. A Sámuel József, Szabó Mátyás, Asztalos Ferenc összetételű együttes 40 ponttal végzett az élen, a második helyezett II. üzem „B” (28 pont) és a harma

A díjak gazdára várnak.
re többet hallat magáról a 
női labdarúgó-csapat. Mi 
újság a házuk táján?— Sokan úgy tudják, hogy üzemi csapat, igaz így indult, de már túllépte az üzem kapuját és mint MÉV együttes szerepel, mivel öt üzem játékosaiból áll össze a gárda. Sajnos igazi gazdája nincs az együttesnek, a vállalati sportbizottság sem tud kellő anyagi támogatást nyújtani, ezért jó lenne, ha más üzemek is adnának támogatást.

— Mennyire tehetők 
azoknak a száma, akik 
rendszeresen sportolnak?

— A felmenő bajnokságok, versenyek és átfedések nélkül 80—90 fő az, aki rendszeresen sportol. Ennél többen is vannak olyanok, akik csak egy-egy alkalmi rendezvényen vesznek részt, így a tömegsport-mozgalomban való résztvevők száma megközelítően eléri a 200 főt.
— Nem új keletű időtöl

tés a horgászat az üzem 
dolgozói között. Ügy tudom, 
eredményesen szerepeltek 
az SZMT Kupában.— Igen, Czencz László— Faubel Antal—Szederkényi György együttesünk második helyen végzett. Az eredmények felsorolása a teljesség igénye nélkül készült.

— Tudjuk, hogy sok spor
toló ért el jó eredményt, 
akik dicsőséget szereztek az 
üzemnek. Most azokról szól
junk, akik a háttérben van
nak: szervezők, rendezők, 
és vezetők, akik munkája 
nélkül aligha valósulhattak 
volna meg ezek a sikerek.— Elsőként említeném Foór Jánost, mint gazdasági vezetőt, mint sportszerető aktívát, aki teljes emberséggel szolgálja a sport- mozgalmat. Aktíváink közül Simon Lászlóné az asztaliteniszezők, Mozik Jenő a sakkozók, Schilling József és Varga Béla az MHSZ, Vojtek Aurél és Sárdi László a labdarúgók ügyeivel foglalkoznak nagy-nagy kitartással, türelemmel és jó hozzáértéssel. Ezúton is szeretném megköszönni munkájukat. K. M.dik II. üzem „A” (27 pont) előtt.A tizenkét fős egyéni döntőben Sámuel József győzött 10 ponttal. A további sorrend: 2. Elekes Géza (II. sz. bányaüzem) 8 pont, 3. Mezei Sándor (Szolgáltató üzem) 7 pont, 4. Előd Szaniszló (II. sz. bányaüzem) 7 pont, 5. Mázik Jenő (Kutató-mélyfúróüzem) 6 pont, 6. Gacsályi Endre (Kutató-mélyfúróüzem) G pont.

Schilling József felvétele
Ragadjuk meg a lehetőséget

Sportnaptár
Olvasóink számára a teljesség igénye nélkül ismertetjük az 1986. évi főbb sportrendezvényeket, azzal a szándékkal, hogy mindenki a maga erejéhez, korához és ügyességének megfelelően kiválassza a legkedvezőbb versenyformát.©Kezdjük az egyik legváltozatosabb testmozgást igénylő „Belépés csak tornacipőben” rendezvénnyel, amelyet április 12-én tartanak a Nevelési Központban. 0Szintén sokoldalúságot kíván a bányásznapi többnapos sportrendezvény-sorozat a PMSC sporttelepén. Az egyik kiemelkedő „testkarbantartást” igénylő teljesítmény-próbákat ajánljuk a sportkedvelők figyelmébe, az olimpiai ötpróba keretében. Főbb számok: úszás, kerékpár-, vízitúra, futáskocogás és téli túra.©A munkahelyi olimpia keretében lesz: kispályás labdarúgás, asztalitenisz, sakk, lövészet, tenisz, továbbá városi és megyei sportnap. ©A természetjárók részére: Tenkes-túra, zöldnap csillagtúra, fiatalok megyei kempingtalálkozója.©A testnevelés közül ajánljuk a gyermektornát és úszást, a felnőtteknek asz- szonytornát, aerobicot és te- nisztanfolyamot.©A nyitott sportnapok keretében, a Nevelési Központ uszodáját és tornatermét (hétfő és csütörtök 20.00 —22.00 óráig), valamint a Városi Műjégpályát ajánljuk. ©A könnyebb műfaj kedvelői a Fóka-móka víziparádét és az Égertetőn tartandó vállalati júniálist (június 7.) látogathatják.©A hagyományt tisztelőén kerül sor a MÉV—Szovjet nagykövetség dolgozóinak nemzetközi sporttalálkozójára, amely időpontját később jelölik meg.©Az országos bányász rendezvények közül kiemelkedik a Pécsett sorra kerülő lövészverseny és a Sárisápon tartandó tekedöntő.

JANUÁR 24-ÉN

Díjkiosztó
és báli meghívó

A vállalati tömegsport-bi
zottság 1986. január 24-én 
18.00 órai kezdettel rendezi 
meg hagyományos évad
záró sportünnepségét a Ság- 
vári Endre Művelődési Ház 
nagytermében. Az értékelést 
és díjkiosztást követően ke
rül sor a sportbálra, amely 
alkalmat ad feledni a hátuk 
mögött lévő idény fáradal
mait. A hajnalig tartó prog
ram mennyire lesz pihente
tő, azt nem tudjuk, de azt 
igen, hogy kellemes szóra
kozást ígér az aerobik be
mutatótól a szépségverse
nyig.

A szervezők szívesen lát
nak minden érdeklődőt, így 
együtt hálózhatunk a teg- ' 
nap, a ma és a jövő baj- ' 
nokaival. ,

K. M.

Megjegyezni kívánjuk azonban, hogy azokban a sportágakban — férfi, női kézilabda, női labdarúgás, férfi kosárlabda —, amelyekben nem rendeznek vállalati bajnokságot, az együttesek a Városi Testnevelési és Sporthivatal által szervezett versenyeken, illetve bajnokságokban vesznek részt.Természetesen a fel- és fel nem sorolt versenyek költségvetése biztosítja a rendezvények zavartalan lebonyolítását. A Bányász Kupa bajnokságokra 26 000 forintot, az országos és megyei rendezvényekre 31000 forintot, sportvetélkedőkre 10 500 forintot, a személyi bérekre 18 000 forintot és egyéb kiadásokra 44 500 forintot, összesen 130 000 forintot biztosítanak.Kovács Miklós
SPORTMOZAIK

KOSÁRLABDA: a KISZ
Pécs városi Bizottsága janu
ár 19-én a Nevelési Központ 
sportcsarnokában kosárlabda 
villámtornát rendez vállalati 
lsapatok részvételével. Lovas 
László edző-játékos, együttese 
szorgalmasan készül a tornára, 
mert a részvétel mellett sze
retnének eredményesen szere
pelni.

♦
Sl: A KISZ Baranya megyei 

Bizottsága a Vörös Vándorzász
lóval kitüntetett vállalatok 
KISZ-fiataljai részére egyhetes 
jutalom sítúrát szervez a cseh
szlovákiai I.atky sítáborba. A 
január 20—26-i „edzőtáborozá
son’ vállalatunkat 8 fö képvi
seli. *

LABDARÚGÁS: A vállalati 
tömegsport-bizottság szervezé
sében a Nevelési Központ sport- 
csarnoka ad otthont a január 
18-án kezdődő téli teremlabda
rúgó bajnokságnak. A nevezett 
12 üzemi csapat szombati na
pokon 14.00—17.00 óra között 
játssza mérkőzéseit 2x15 perces 
játékidőben. A forduló január 
18-án kezdődik, további játék
napok: január 25., február 1. 
3„ 16., 23., március 1„ 8., 16., 
22., 29. és április 5.

♦
ORSZÁGOS bajnokságok: A 

Bányaipari Dolgozók Szakszer
vezete Sportbizottsága decem
berben tartott értekezletén vég
legesítette az 1986. évi országos 
Bányász Kupa döntök helyét 
és időpontját. Program: Orszá
gos természetjárók versenye: 
július 18.—20., Miskolc. Orszá
gos tekeverseny csapat- és egyé
ni döntő: Sárisáp (időpontot a 
rendezők ínég nem közöltek). 
Országos Bányász Horgászver
seny júniusban, Békésszentand- 
ráson. országos síbajnokság: 
január 14., Budapest (sporto
lásra alkalmai hó esetén). Or
szágos Bányász Löveszbajnok- 
ság: augusztus 22.-23., Pécs

llejtvényünk vizsz. 1., folytatva függ. 11. sorában Vető Jó
zsef egyil; mondását rejtettük el. Megfejtésül ezt a mondatot 
kérjük beküldeni a szerkesztőség címére 1986. január 25-ig. 
A helyes megfejtők között könyveket sorsolunk ki.

Vízszintes: 14. Szállítóoszlop
— franciául. 15. Statisztika dol
gozik velük. 16. Becézett név. 
17. Műveletlen terület. 19. La
tin kötőszó. 21, I. E. 22. Neked
— németül. 23. Több mint kel
lene. 25. U. M. 27. Zenés mu
latság. 28. I. A. 29. Bolt. 31. 
Torol, 33. Kettős mássalhangzó. 
14. Juttató. 35. Van ilyen hús 
is. 37. Csapadék. 38. Asztácium. 
40. Elrakja. 42. Juttat. 44. Eu
rópai nép. 45. Három — oro
szul. 47. Lopva figyel. 48. És
— németül. 50. Irányt jelölő 
szó. 52. Zola hősnője. 54. Föld
művelő eszköz. 56. Elektromos 
részecske. 58. Halfajta. 59. I. F. 
60. Paripa. 02. Bevall. 65. S. D. 
00. Újságban van. 07. Előnyben 
részesít. 09. Súlyt állapít meg. 
70. a.a.a. 71. Hagymafajta. 72. 
Mámoros. 74. Aktínium. 75. Gya
kori fém. 76. Szintén ne. 78. 
Két névelő. 79. Becézett női 
név, 80. Jelenleg. 83. Részvény- 
társaság. 85. Csekklap. 80. Zene
— franciául. 88. Oltóanyag. 91. 
Elront (ford.).

Függőleges: 2. Tivornya. 3. 
Folyó az NSZK-ban. 4. Szírt 
közepe! 5. E. N. 6. Kicsinyítő. 
7. Férfinév. 8. Szorító eszköz. 
9. z. T. 10. Lakoma. 11. Sze
mélyes névmás. 12. Z. A. 13. 
Becenév. 18. Labda a hálóban.

(MÉV). Fiatalok országos kem
pingtalálkozója: július 3.-6.,
Nyíregyháza. Sajnálattal közöl
jük, hogy labdarúgó és kézi
labda, valamint asztalitenisz 
sportágakban nem lesz orszá
gos döntő anyagi fedezet hiá
nyában.

♦
SAVARIA Kupa: Az 1986. jú

nius 14.—16. között, Szombathe
lyen sorra kerülő Savária Ku
pa országos kispályás labda
rugó döntőjén vállalatunkat az 
1984-es évi bajnok III. üzem és 
az 1985. évi győztes Kutató- 
mélyfúró együttese képviseli 
külön csapatként.

ASZTALITENISZ: Egyéves tá
voliét után újra hazai környe
zetben folytatódik a vállalati 
asztalitenisz női, férfi csapat- 
bajnokság. A közkívánatra visz- 
szahozott verseny színhelye a 
MÉV Munkásszálló. A bajnok
ság február 6-án kezdődik. Já
téknapok: nők: csütörtök; fér
fiak: kedd, péntek.*

SAKK: Február 12-én kezdő
dik a Bányász Kupa férfi sakk 
csapat- és egyéni bajnoksága a 
MÉV szálló PMSC játéktermé
ben. A mérkőzéseket továbbra 
is keddi napokon rendezik.*

SPORTTABOR: A városi sport
felügyelőség januárban sport
tábort szervez a vállalati dol
gozók lti—ll éves gyermekei 
részére az orfüi sporttáborban, 
ahol túrákat, labdajátékokat 
(terem) és téli sportjátékokat 
szerveznek. *

A VÁLLALATI sportbizottság, 
a BDSZ kezdeményezésére 1986- 
ban körülbelül 20—25 perces vi
deofelvételt készít a tömegsport 
kiemelkedő éves rendezvényei
ről, amelyek képsorait az 1987. 
évi évzáró ünnepségen mutatják 
be.

K. M.

20. Szemmel érzékel. 23. Repül. 
24. Kereskedelem. 20. Mozdony- 
vezető. 27. Török katonai rang. 
29. Friss. 30. Tisza kezdete! 32. 
Rénium. 33. Kövér. 36. Z. Z. V. 
39. Dohánybolt. 41. Tea — né
metül. 43. Kötőszó. 40. Kötősza
lag. 49. Székesegyház. 51. Rész
vénytársaság. 53. Rangjelző. 55. 
Meggyőződés. 57. Nem az otta
ni (két szó). 01. Eszes. 03. Ki
terít egynemű betűi. 64. Nyí
lás. 68. Erbium. 71. Ülőbútor. 
73. Kopasz. 74. A testrész. 77. 
Irányt jelölő szó. 79. Napszak. 
81. Mint vizsz. 86. 82. Középen 
őszül. 84. Tisza mellékvize. 85. 
Páratlan csonk. 87. Rénium. 88. 
S. D. 89. Elme. 90. M. Z. 9b 
Üresen lök!

Juhász Károly
Lapunk december 1-1 számá

ban közölt keresztrejtvény he
lyes megfejtése:

Az ember sosem tudja mi 
is az a karácsony, amíg 
egy idegen országban el 
néni veszíti.

Könyvjutalomban részesül: 
ifj. Zámbó Győző (7831 Pellérd, 
Vasút u. 14.), Gáspár Béla (7633 
Pécs, Hajnóczy u. 35., Munkás- 
szálló), Pintér Mónika (7627 
Pécs, Körmöcz u. 10.).

Nyugállományba került: Hi- 
mesi László fúrómester (ii. sz. 
bányaüzem), Telekdi Lajos fú
rómester (II. sz. bányaüzem), 
Soltész Kálmán mozdonyvezető 
(II. sz. bányaüzem), Kisbarna 
László lakatos (III. sz. bánya
üzem), Bujdosó László polgári 
védelmi előadó (III. sz. bánya
üzem), Lakatos János szállító 
csillés (III. sz. bányaüzem), Ge- 
resics Károly segédmunkás (III. 
sz. bányaüzem), Sztankó János 
aknász (in. sz. bányaüzem). 
Nagy Gyula főlúrómester (Kuta
tó-mélyfúró üzem), Kovács Já
nos portás (Kutató-mélyfúró 
üzem), Balogh Sándor lakatos 
(Szolgáltató üzem), Kondor Jó
zsef gépkocsiszerelő (Szolgáltató 
üzem), Garajszky János gép
kocsiszerelő (Szolgáltató üzem), 
Kelemen Imre aknász (Szolgál
tató üzem), Tóth Endre segéd
munkás (Szolgáltató üzem), 
Kaltanecker György lakatos 
(Szolgáltató üzem), Battyáni 
Jánosné munkaügyi előadó 
(Központ), vágyi József né ta
karítónő (Központ).

A nyugállományba került dol
gozóinknak ezúton is megkö
szönjük a vállalatunknál vég
zett eredményes munkájukat, s 
nyugdíjas éveikhez kellemes 
pihenést, jó egészséget kívá
nunk.

Meghalt: Flórián László mű
szakjegyző (IV. sz. bányaüzem), 
Ihász József gépkocsivezető 
(Szolgáltató üzem).


